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De komende weken en maanden
worden helemaal fijn. Wedstrij-
den volgen elkaar in hoog tempo
op en bij veel clubs staan mooie
activiteiten op het programma.
Super Sundays, bruisende TD's,
Pinkster- en familietoernooien en
swingende events met veel gezel-
ligheid en sfeer. Heerlijk dat het
allemaal weer kan!   

SPANNING
Bovendien breekt ook de periode
aan van de beslissingen. Met al-
lesbepalende wedstrijden waarin
de goede lijn moet worden door-
getrokken. Of in het geval het wat

minder lekker liep, te besluiten
het over een ander boeg te gooi-
en om nu wél de punten te pak-
ken. Het gaat dus ergens om rich-
ting de kampioenschappen,
promoties, play-offs, play-outs of
degradatie. Zowel bij senioren als
ook bij de jeugd. 

PLAY-OFFS
In de Hoofdklasse Dames en de
Tulp Hoofdklasse Heren nadert
de ontknoping van het seizoen al
rap. Op 12 mei starten de play-
offs bij de dames. De heren be-
ginnen op 15 mei aan de eind-
strijd. In juni volgen de play-offs

en play-outs in de Promotieklas-
se, de Overgangsklasses, de eer-
ste klasses en de overige compe-
tities. Evenals de play-offs bij de
jeugd en de Nederlandse Kam-
pioenschappen in diverse leef-
tijdscategorieën.  

ORANJE
Voor de Oranjeteams staan diverse
FIH Pro Leagueduels op het pro-
gramma. Zo speelt het Nederlands
Elftal Dames in mei en juni wed-
strijden tegen Argentinië, Engeland,

Duitsland en China. De Heren spe-
len in de maand juni maar liefst 10
wedstrijden in de Pro League. Re-
spectievelijk tegen Argentinië, Enge-
land, Duitsland, India en Spanje 

WK 2022
Daarna wordt toegewerkt naar
hét hoogtepunt van deze zomer:
het WK Hockey Dames 2022 dat
in Nederland en in Spanje wordt
gespeeld. Uiteraard gaat Oranje
weer vol voor goud. Een goed
begin is daarbij van groot belang.

Reden te meer om Nederland bij
de poulewedstrijden in het Wage-
ner Stadion volop te steunen.  

HAVE FUN!
Kortom: het worden fijne weken
en mooie maanden. Het mag en
kan ook weer. Want hoewel het
coronavirus nog niet helemaal is
verdwenen, is het volop genieten
op en rond de velden. Genieten
van hockey en van alles wat de
sport zo mooi maakt. Heerlijk!
Have fun en let's stick together. 

De 15e editie van het WK Hockey
vindt voor het eerst in de historie
plaats in twee landen. In Spanje
én in Nederland. In de speelste-
den Terrassa en Amsterdam wor-
den zowel de poulewedstrijden
als de kwartfinales gespeeld. Het
Wagener Stadion is het decor van
in totaal 20 duels. De halve fina-
les, de strijd om het brons en de
finale vinden plaats in Terrassa.

ORANJE
De Oranjedames zijn ingedeeld in
Poule A en nemen het daarin op
tegen Duitsland, Ierland en Chili.
Poule B wordt gevormd door En-
geland, Nieuw-Zeeland, India en
China. Poule C bestaat uit Argen-

tinië, Spanje, Zuid-Korea en Cana-
da. In Poule D spelen Australië,
België, Japan en Zuid-Afrika.

POULE
Nederland speelt de poulewedstrij-
den uiteraard in het Wagener Sta-
dion. Oranje start het toernooi op
zaterdag 2 juli tegen Ierland. Op 3
juli wacht Duitsland en op 6 juli
Chili. Mocht Nederland als eerste
in de poule eindigen, dan speelt

het op dinsdag 12 juli 19:30 uur in
Amsterdam de kwartfinale. De
halve finales en de finale worden
gespeeld in het Spaanse Terrassa.

SCHEMA EN TICKETS
Het complete wedstrijdschema
staat gepubliceerd op wkhoc-
key2022.com/wedstrijden. De
kaartverkoop is in volle gang. Tic-
kets zijn verkrijgbaar via wkhoc-
key2022.com/tickets.

Het is eindelijk voorjaar! Na een natte maart en sneeuw
in april is het nu écht lente. De zon schijnt, de tempera-
turen stijgen en alles groeit en bloeit. Ook op de hockey-
velden is het weer genieten. Na een lange periode van
beperkingen zijn de coronamaatregelen ten einde en is
alles als vanouds. Met publiek langs de lijn, gezelligheid
in het clubhuis en nagenieten op het terras. Wat hebben
we dat gemist!

Een heerlijk 
hockeyvoorjaar!

Het aftellen is begonnen
richting het WK Hockey
Dames 2022. Een uniek
toernooi dat wordt
gespeeld in twee landen:
Spanje en Nederland. Van
1 tot en met 17 juli 2022.
Een nieuwe missie voor
de Oranjedames om voor
de 12e keer de wereldtitel
te behalen.  

Nederland is regerend 
wereldkampioen. In 2018
behaalde Oranje in Londen
de 11e wereldtitel in de 
historie. In de finale
waren de Oranjedames 
met 0-6 een maatje te 
groot voor Ierland. 

Hockeykrant Haaglanden is een
uitgave van De Hockeykrant. De
inhoud van deze krant staat hele-
maal in het teken van de hockey-
verenigingen in de regio
Haaglanden. Verspreiding vindt
plaats via de clubhuizen van de
verenigingen en via www.hockey-
krant.nl.
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COLOFON 1-17 juli: WK Hockey Dames 2022

TIPS? De makers van de Hockeykrant houden zich van harte aanbevolen voor

tips, bijzondere evenementen en grappige of ontroerende foto's. 

Datzelfde geldt uiteraard ook voor leuk en opvallend nieuws over uw 

club of team. 

Heeft u een suggestie of een persbericht dat interessant is voor de 

Hockeykrant? Laat het ons weten. Wij gaan er alles aan doen om uw

tips te verwerken in het eerstvolgende nummer.

Mail de redactie: info@hockeykrant.nl



Bent u die servicegerichte makelaar die de ambitie heeft om het topsegment te bedienen, houdt u van

sparren met ervaren collega’s uit het topsegment en is een internationaal makelaarsnetwerk voor u in

het topsegment een toegevoegde waarde?

Dan is Statig Wonen makelaars voor u de geschikte partner. Wij bieden een meer dan volledig pallet

om uw kantoor ‘buitengewoonlijk persoonlijk’ te profileren in de top van de markt. 

Uitzonderlijke marketingtools, een geregistreerde merknaam, persoonlijk sparren en aansluiting bij

een internationaal netwerk zijn slechts een greep uit hetgeen wij u kunnen bieden.

Interesse om u aan te sluiten bij onze organisatie? Er zijn nog enkele regio’s beschikbaar voor een

enthousiaste ondernemer.

Voor deze uitdaging kunt u contact opnemen met:

Perry Jacobs (perry@statigwonen.nl) of Boudewijn Trieling (boudewijn@statigwonen.nl).

Telefoonnummer: 040 – 78 78 758



Het WK Hockey Dames 2022 vindt
plaats in Spanje en Nederland. Het
is voor het eerst in de historie dat
het eindtoernooi wordt gespeeld in
twee landen. Dit heeft als reden
dat de Spaanse hockeybond bij de
kandidaatstelling en het bid voor
het WK twee varianten indiende bij
de wereldhockeybond FIH. 

De ene variant ging uit van organi-
satie door Spanje alleen. De andere
variant werd ondersteund door de
KNHB. Deze optie had als vertrek-
punt dat zowel in Nederland als in
Spanje wedstrijden konden worden
gespeeld. Met deze tweede variant
versloeg Spanje de bids van Duits-
land, Maleisië en Nieuw-Zeeland. 

16 LANDEN
Aan het WK 2022 nemen 16 landen
deel, verdeeld over vier poules van
vier landen. De wedstrijden van
Poule A en B worden gespeeld in
het Wagener Stadion. Voor de
duels in Poule C en D is het Olym-
pisch Stadion in Terrassa het
decor. Ook de cross-overs en de
kwartfinales worden in beide lan-
den gespeeld. De halve finales en
finales vinden plaats in Spanje. 

POULES
Groepshoofd Nederland is inge-
deeld in Groep A. Daarin treffen de
Oranjedames Duitsland, Ierland en
Chili. De toplanden Engeland, Ar-
gentinië en Australië zijn op basis
van hun ranking eveneens groeps-
hoofd in de respectievelijke poules
B, C en D. De poulewinnaars plaat-
sen zich rechtstreeks voor de

kwartfinale. De nummers twee en
drie spelen kruisfinales om de ove-
rige vier kwartfinaleplaatsen. 

WEDSTRIJDEN NEDERLAND
Nederland speelt de groepswed-
strijden vanzelfsprekend in het Wa-
gener Stadion. Oranje start het
toernooi op zaterdag 2 juli tegen
Ierland. Op 3 juli wacht Duitsland
en op 6 juli staat het duel met Chili
op het programma. Mocht Neder-
land als eerste in de poule eindi-
gen, dan speelt het op dinsdag 12
juli 19:30 uur in Amsterdam de
kwartfinale.

TICKETS
De publieke belangstelling voor het
event is groot. Dit geldt zeker voor
de wedstrijden van het Nederlands
Elftal Dames. Voor de wedstrijden
in het Wagener Stadion zijn tickets
verkrijgbaar via
wkhockey2022.com/tickets. Voor
tickets voor de duels in Spanje kun
je terecht op ticketmaster.es. Meer
informatie over de ticketverkoop is
te vinden op de website van de FIH:
www.fih.ch. Of op www.wkhoc-
key2022.com.

VOORBEREIDING
Nederland speelt in de voorberei-
ding op het WK een serie inter-
lands in de FIH Pro League. Te be-
ginnen op 28 en 29 mei tegen

Argentinië. Op 4 en 5 juni wacht
een dubbele ontmoetingen met En-
geland. Op 11 en 12 juni speelt
Oranje tegen Duitsland. Op 21 en
22 juni staan er twee duels tegen
China op het programma. 

RECORDHOUDER NEDERLAND
Het Nederlands Elftal Dames is op
het WK Hockey het meest succes-
volle team en absoluut recordhou-
der. De Oranjedames behaalden
maar liefst 11 keer de wereldtitel, 4
keer zilver en een keer brons. Het
eerste goud werd veroverd op het
WK 1971 in Nieuw-Zeeland. De
laatste maal dat Nederland de we-
reldtitel behaalde was vier jaar ge-
leden, op het WK 2018 in Londen.
Nederland is ook het enige land
dat aan elke editie van het WK Hoc-
key heeft deelgenomen.

VRIJDAG 01 JULI Terrassa 21:30 Spanje - Canada

ZATERDAG 02 JULI Amsterdam 14:00 Nieuw-Zeeland - China
Amsterdam 16:30 Duitsland - Chili
Terrassa 18:00 Argentinië - Korea
Amsterdam 19:30 Nederland - Ierland
Terrassa 21:30 Australië - Japan

ZONDAG 03 JULI Terrassa 15:00 België - Zuid-Afrika
Amsterdam 16:30 Engeland - India
Terrassa 18:00 Korea - Canada
Amsterdam 19:30 Duitsland - Nederland
Terrassa 21:30 Spanje - Argentinië

DINSDAG 05 JULI Amsterdam 14:00 Ierland - Chili
Amsterdam 16:30 India - China
Terrassa 18:00 Japan - Zuid-Afrika
Amsterdam 19:30 Nieuw-Zeeland - Engeland
Terrassa 21:30 België - Australië

WOENSDAG 06 JULI Amsterdam 16:30 Ierland - Duitsland
Terrassa 18:00 Japan - België
Amsterdam 19:30 Nederland - Chili
Terrassa 21:30 Australië - Zuid-Afrika

DONDERDAG 07 JULI Amsterdam 16:30 Engeland - China
Terrassa 18:00 Argentinië - Canada
Amsterdam 19:30 India - Nieuw-Zeeland
Terrassa 21:30 Korea - Spanje

ZATERDAG 09 JULI Amsterdam 17:00 Crossover A - D
Amsterdam 19:30 Crossover D - A

ZONDAG 10 JULI Amsterdam 13:00 Plaatswedstrijd
Amsterdam 15:30 Plaatswedstrijd
Terrassa 18:00 Crossover C - B
Terrassa 21:30 Crossover B - C

MAANDAG 11 JULI Terrassa 18:00 Plaatswedstrijd
Terrassa 21:30 Plaatswedstrijd

DINSDAG 12 JULI Amsterdam 12:00 Plaatswedstrijd
Amsterdam 14:30 Plaatswedstrijd
Amsterdam 17:00 Kwartfinale 1
Amsterdam 19:30 Kwartfinale 2

WOENSDAG 13 JULI Terrassa 14:00 Plaatswedstrijd
Terrassa 16:30 Plaatswedstrijd
Terrassa 19:00 Kwartfinale 3
Terrassa 21:30 Kwartfinale 4

ZATERDAG 16 JULI Terrassa 18:30 Halve Finale 1
Terrassa 21:30 Halve Finale 2

ZONDAG 17 JULI Terrassa 18:30 Bronzen Finale
Terrassa 21:30 Finale

SPEELSCHEMA WK HOCKEY DAMES 2022
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Goud! Met dat doel start
het Nederlands Elftal
Dames op 1 juli aan het
Wereldkampioenschap
Hockey 2022. Vier jaar
geleden veroverden de
Oranjedames in Londen
overtuigend de 11e wereld-
titel door in de finale het
verrassende Ierland te ver-
slaan. Nu wacht een
nieuwe missie op een
uniek toernooi. 

WK Hockey Dames 2022

Nederland 11
Duitsland 2
Argentinië 2
Australië 2
Engeland 1

WERELDTITELS

Nederland
Duitsland
Ierland
Chili

Engeland
Nieuw-Zeeland
India
China

POULE A POULE B

Argentinië
Spanje
Korea
Canada

Australië
België
Japan
Zuid-Afrika

POULE C POULE D
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Juffermans begon als jochie met
hockeyen bij Zoetermeer. Zijn
broertjes namen ook de stick ter
hand en bleken zo talentvol dat ze
bij de jeugd van HGC terechtkwa-
men. “Ik werd daardoor getrig-
gerd, ook ik wilde de top bereiken,
maar dan als coach,” zegt Juffer-
mans. 

VERZOEK VAN SCHOONZUSJE
Bij hdm begon Juffermans als trai-
ner van de jeugd. Met de Meisjes
A1 werd hij in 2018 landskam-
pioen. De wens om ook een seni-
orenteam te coachen werd steeds
groter. In maart kreeg hij het ver-
zoek om bij eersteklasser Zoeter-
meer op interim-basis het seizoen
af te maken. Dit als vervanger van
het coachduo Mark Langemeyer
en Thijs Rijnberg die begin maart
hun taken hadden neergelegd. 

“Dat verzoek kwam van mijn
schoonzusje, Jacqui Kentgens, die
in dames 1 speelt,” vertelt Juffer-
mans, die niet aarzelde. Deson-
danks was het wel even passen en
meten om de nieuwe klus te com-
bineren met zijn overvolle agenda.
“De dames trainen op dinsdag 
en donderdag laat op de avond.
Dat past gelukkig met mijn sche-
ma als trainer en coach van de
Jongens B1 en mijn fulltime baan
bij Charlie works, waar ik op de 
IT-afdeling zit.'' 

GEWELDIGE START
Sinds Juffermans aan het roer
staat bij Zoetermeer zijn de resul-
taten uitstekend. In zijn eerste
wedstrijd als coach nam Dames 1
het op tegen koploper Hudito, dat

alles had gewonnen.  MHCZ sleep-
te in dat duel verrassend een ge-
lijkspel (2-2) uit het vuur. “Het was
een beladen wedstrijd. Esmée Ter-
windt, het zusje van mijn vriendin,
speelt er. Ze zei nog voor de wed-
strijd dat als ze punten zouden
verspelen, dan toch het liefst
tegen mij, haha.'' 

Door met lef te spelen snoepte
Zoetermeer de koploper punten
af. “Het gelijkspel gaf direct zo'n
boost. Dat hebben we doorgezet.
We maken elke week weer kleine
stapjes. Het doel is om het niveau
constanter te krijgen en tegen elke
ploeg hetzelfde spel te spelen. Dat
blijft lastig. Bovendien is het voor
iedereen even wennen. Het team
heeft jarenlang dezelfde coaches
gehad. Ik geef weer net op een an-
dere manier training en maak net
andere keuzes dan zij, maar we
begrijpen elkaar steeds beter. We
groeien naar elkaar toe.”

ASSISTENT
Juffermans startte zijn interim-klus
in eerste instantie samen met
Constantijn de Beaufort als assis-
tent. “Constantijn is keeper van
Heren 1 en was aan het revalide-
ren na een knieoperatie. In die tijd
kon hij mij bijstaan, maar inmid-
dels is hij fit en weer aangesloten
bij de herenselectie. We wisten na-
tuurlijk dat dat eraan zat te
komen, dus we hebben meteen
doorgeschakeld. Pim van Paassen
is nu bij ons aangesloten. Ik ken
hem ook nog van mijn Zoeter-
meertijd. Twintig jaar geleden hoc-
keyden we samen. Ik vroeg hem
erbij en gelukkig wilde hij dat.” 

UITDAGINGEN
Na bijna twee maanden als coach
van Dames 1 voelt Juffermans zich
als een vis in het water. Hij geniet
van de uitdagingen die senioren-
hockey met zich meebrengt. “Als
coach van een eerste team ben je
veel intensiever bezig en je bent
veel dieper aan het werk. Bij de
jeugd gaan de spelers na een trai-
ning direct naar huis. Bij de senio-
ren bouw je een veel sterkere
band op.''

“Daarnaast moet je echt met een
sterk verhaal komen om de speel-
sters te overtuigen van je plan. Je
mag geen enkel steekje laten val-
len. Daarom probeer ik mij op ie-
dere training en wedstrijd goed
voor te bereiden en alles uit te
denken. Hier en daar gaat er na-
tuurlijk nog wel eens iets fout,
maar dat moet ook kunnen. Ik
ben er wel achter gekomen dat
een goede voorbereiding cruciaal
is.'' 

STAPPEN
Zoetermeer zit sinds de komst
van Juffermans in de lift en dat wil
hij in de laatste weken van de
competitie volhouden. “We willen

aanhaken bij de middenmoot en
kijken of we nog een paar plaats-
jes kunnen klimmen. We willen dit
seizoen stappen blijven maken.” 

ZOETERMEER - Roderick
Juffermans (31) coacht sinds
jaar en dag jeugdteams 
bij hdm. Hij overwoog al
enige tijd de stap naar de
senioren te maken. In 
maart kreeg hij die kans 
bij zijn jeugdliefde MHC 
Zoetermeer. Met veel succes
coacht hij nu Dames 1. 

Vervolg in Nijmegen
Het avontuur van Roderick Juffermans bij Zoetermeer eindigt na dit
seizoen. Hoewel de club met hem verder wil, heeft de coach het
aanbod naast zich neergelegd. Met name vanwege een aanstaande
verhuizing naar Nijmegen. 

“Ik wil gaan samenwonen met mijn vriendin. Zij studeert Genees-
kunde en is verbonden aan de Radboud Universiteit in Nijmegen.
Omdat ik flexibeler ben in mijn werk, hebben we besloten om die
kant op te gaan. Bovendien vind ik Nijmegen een onwijs gave stad
en lijkt het me leuk om daar een paar jaar te wonen. Op den duur
willen we wel weer terugkeren naar de Randstad. 

Juffermans is van plan om ook in Nijmegen een hockeyclub te
coachen. Ook daar wil hij een seniorenteam onder zijn hoede
nemen. “Dames of heren, daar ben ik nog niet helemaal uit. 
Beiden vind ik leuk. Ik heb nu bij Zoetermeer gecoacht en ben drie
jaar assistent geweest van hdm dames 1 en daar heb ik onwijs veel
geleerd. Ik heb nog nooit een herenteam gecoacht, maar ook dat
lijkt me gaaf.'' 

Juffermans maakt zijn 
droom waar bij Zoetermeer

FOTO’S: MHCZ
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Van de hockeysport stapte 
Ellis Holst-Verbakel over 
naar de mode. Na jaren in 
de hoofdklasse bij HGC en
tevens in het Nederlands Elftal
(2000-2002/44 interlands) 
te hebben gespeeld, heb
ik uiteindelijk het bedrijf 
van mijn vader in september
2011 overgenomen.

Dit jaar bestaan we 120 jaar
en ben ik de 4de generatie.
We verkopen zowel dames-
als herenkleding in midden/
hoog segment. Merken die 
we oa verkopen zijn Bogner,
Brax, Gant, Paul&Shark,
Marc Aurel en Luisa Cerano.
In september vieren we dus
ons 120jarig bestaan!

Ik hoop u binnenkort een
keertje te zien in mijn winkel.

VERBAKEL MODE
Koningin Julianaplein 20,
2273 BR Voorburg,
070-38649231,
www.verbakel-mode.nl

120 JAAR
VERBAKEL

MODE
120 JAAR

VERBAKEL
MODE
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Tissen is uiteraard geen onbeken-
de. Hij speelde en coachte jaren-
lang bij Klein Zwitserland en was
vorig jaar coach van Mechelse in
België. Als supporter van zijn doch-
ter Julia stond hij dit seizoen vaak
langs het veld van Cartouche. Daar
trof hij met enige regelmaat Arn-
oud Troe, lid van de tophockey-
commissie van Cartouche. Beiden
kennen elkaar al heel lang. 

Toen Jasper Kokx stopte als coach
van Dames 1 vroeg Troe of Tissen
geïnteresseerd was om het sei-
zoen af te maken. Tissen ging in
op het verzoek, met Troe als zijn
assistent. 

DOCHTER
De nieuwe functie betekent ook
dat Tissen nu coach is van zijn
dochter Julia. “Dat maakt voor mij
niet veel uit. Bij het hockey is ie-
dereen voor mij gelijk. Buiten het
veld ben ik haar vader, langs de
lijn ben ik de coach. In de jeugd
heb ik haar al heel lang gecoacht
en ze ging ook met me mee naar
België. Ze is het dus wel gewend
en vindt het ook leuk. Ze wilde na-
melijk volgend seizoen eigenlijk
naar het buitenland, maar lijkt nu
toch te blijven. Dat zegt wel ge-
noeg, denk ik.”

Natuurlijk checkte Tissen wel bij zijn
dochter hoe zij er tegenaan keek.
“Het was toen eigenlijk al rond,
maar ik heb wel gevraagd wat zij

ervan vond. Als ze het niet leuk had
gevonden, had ik het niet gedaan.
Gelukkig was dat niet het geval. Ze
glunderde van oor tot oor.”

SFEER
Cartouche had dit seizoen de am-
bitie om kampioen te worden in
de Overgangsklasse. In de eerste
competitiehelft liep het echter
niet. Bij de winterstop kon de doel-
stelling al de prullenbak in. Voor
de club en het team een behoorlij-
ke teleurstelling. Dit constateerde
ook Don Tissen toen hij voor de
groep kwam te staan. 

“De sfeer was niet goed. Dat merk-
te ik op de eerste training. Tijdens
de warming-up zag ik zes groepjes
lopen. Arnoud en ik keken elkaar
aan en dachten: wat is dit? Daar-
om was mijn eerste doel om het
plezier weer terug te krijgen. Dat is
aardig gelukt. Nu lopen ze weer
met elkaar op één lijn en is het
echt een kippenhok. Dat is mooi
om te zien.”

INVESTEREN
Desondanks blijven de resultaten
nog wel wisselvallig, al liet het
team tegen Schaerweijde en Xe-
nios prima hockey zien. Scoren
blijkt echter nog een probleem.
“De wedstrijden zijn op dit mo-
ment niet zo belangrijk,” zegt Tis-
sen. “Wij zijn nu bezig speelsters
op andere posities neer te zetten
en trainen intensiever. We willen
dat iedereen investeert in het
team, maar het belangrijkst blijft
gewoon plezier.”

KOMEND SEIZOEN
Het is de bedoeling dat Tissen ook
komend seizoen als coach voor de
groep staat. Wel is de club op zoek
naar een jonge, talentvolle assis-
tent die vervolgens over één of
twee jaar het stokje kan overne-
men. Mogelijk in de Promotieklas-
se, want volgend seizoen heeft
Cartouche opnieuw de doelstelling
om te promoveren. 

“Daar zijn we nu al druk mee
bezig. Wij kunnen wel een paar
nieuwe speelsters gebruiken. Ik
denk daarbij aan meiden die het
nog niet redden bij een Hoofdklas-
ser. Natuurlijk is het gat tussen de
Hoofdklasse en Overgangsklasse
groot, maar bij ons speel je wel
om de prijzen. Je staat direct
onder druk en daar word je ook
een betere hockeyer van.”

“Ik ben ervan overtuigd dat je bij
ons echt beter kunt worden. En als
die speelsters na twee jaar weer
een mooie stap hogerop kunnen
maken, dan zwaaien we ze met
alle egards uit.” Tissen weet waar
hij het over heeft. Toen er voor
Koen Bijen bij hdm geen plek meer
was, haalde hij hem naar KZ. “We
beloofden hem verder te helpen.
Je ziet wat er van gekomen is.
Koen is nu A-international.”

LEIDSCHENDAM - Don Tis-
sen startte in januari als
coach van Cartouche
Dames 1. Hij nam het
stokje over van Jasper
Kokx die in de winterstop
zijn taken neerlegde. 
Zijn eerste doel: het team
weer met plezier laten hoc-
keyen. En dat lukt uitste-
kend. De doelstelling
promotie wordt weliswaar
niet gehaald, maar de
sfeer is helemaal terug op
Sportpark DuiveSteyn. 

Dames Cartouche vinden plezier terug

Meer dan hockey alleen
Don Tissen vindt het belangrijk dat er bij Cartouche ook aandacht is
voor het leven van de hockeysters naast de sport. “En daar willen we
ook bij helpen. School, stages, noem maar op. Soms gaat het te veel
om presteren op het veld. Maar er zijn belangrijker zaken dan hockey.
Natuurlijk: van hockeyen leer je veel, van teamsporten word je een
beter persoon, maar dat betekent niet dat alle aandacht naar preste-
ren moet gaan.”

Speelsters mogen van Tissen ook een training overslaan als hun werk
of studie daar om vraagt. “Als je een keer moet overwerken of je hebt
een tentamen, is het helemaal niet erg dat je een training mist. Dan
sta je niet direct de volgende wedstrijd aan de kant.”

“We moeten niet vergeten dat we geen fulltime profs zijn. Dit geldt
ook voor de meeste spelers in de Hoofdklasse. Uiteraard willen we
dat hockeyers gezond eten en niet drinken, maar de meesten zijn stu-
dent. Ze moeten ook kunnen genieten van het leven.”

FOTO: CARTOUCHE
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“Het is echt bizar,” zegt Esther
van Zonneveld, aanvoerder van
Forescate. “Het is ontzettend
spannend. Vanaf de start van het
seizoen was ons doel om te pro-
moveren. Daar gaan we nog
steeds voor en ik weet ook zeker
dat het ons gaat lukken. Als wij
hockeyen zoals we kunnen hoc-
keyen, worden we kampioen.
Maar het zit allemaal heel erg
dicht bij elkaar, dat blijkt dit sei-
zoen wel.”

TE SPANNEND
Forescate speelde de laatste
jaren altijd mee voor promotie.
“We hikken er al een tijdje tegen-
aan. De afgelopen twee jaar gooi-
de corona roet in het eten en
daarvoor lukte het ons telkens
nét niet. We misten ervaring en
vonden het in de slotfase van het
seizoen vaak te spannend. Daar-
door wonnen wij niet alles meer
en grepen naast promotie.”

De 22-jarige aanvoerder heeft er
alle vertrouwen in dat het team

de spanning nu wel kan hande-
len. “Het is normaal dat je in deze
periode druk voelt. Ik ben zelf ei-
genlijk nooit gespannen voor een
wedstrijd. Een aantal meiden
heeft er wat meer last van, maar
dat moet je zien als gezonde
wedstrijdspanning. Zolang het
dat is, komt het wel goed. Elke
wedstrijd is vanaf nu belangrijk.”  

Volgens de aanvoerder weet
coach Daniel Hulkenberg daar
goed mee om te gaan. “Behalve
dat hij tactisch heel sterk is, weet
hij de spanning bij het team weg
te halen. Daniel is heel prettig in
de omgang en ontzettend belang-
rijk voor ons.” 

VOLLE BAK NAAR VOREN
Hulkenberg is bezig aan zijn
tweede seizoen als coach van Fo-
rescate. Onder zijn leiding speelt
het team aanvallend hockey. Of,
zoals Esther van Zonneveld het
omschrijft: 'altijd volle bak naar
voren'. “Ingraven doen we niet en
half court kennen we niet. We wil-
len zo hoog mogelijk druk zetten.
Naar voren hockeyen is het leuk-
ste om te doen en daardoor krijg
je de lekkerste wedstrijden.”

Forescate is niet de enige club in
de Tweede Klasse B die aanval-
lend hockey speelt. Vrijwel het
hele linkerrijtje heeft een flinke
drang naar voren. “Dat levert
vaak leuke wedstrijden op.  De
teams die lager op de ranglijst
staan, hebben meer de neiging
om in te zakken. Enerzijds begrijp
ik dat wel, maar het maakt de
wedstrijden er niet aantrekkelij-
ker op.” 

DROMEN VAN DE TITEL
Forescate strijdt met Groen-Geel,
IJssel, Berkel-Rodenrijs en Pollux
om promotie. In de resterende
duels speelt Dames 1 nog twee
toppers. Een thuiswedstrijd tegen
Groen-Geel en een uitduel op IJs-
sel. Eerder dit seizoen versloeg
Forescate Groen-Geel met 1-0.

Tegen IJssel eindigde het eerste
duel in 2-2. 

“We kijken van wedstrijd tot wed-
strijd,” zegt Esther. “Als wij ons
eigen spel spelen en alles winnen,
gaan wij promoveren. Zo simpel
is het. Maar zekerheid is er niet.
Ik denk dat Groen-Geel in theorie
de sterkste ploeg is. Na ons na-
tuurlijk. 

Stiekem droomt Van Zonneveld al
van het kampioenschap. “Daar
hebben we het met z'n allen na-
tuurlijk af en toe wel over. Zodra
we klaar zijn met spelen pakt ie-
dereen direct de telefoon om de
andere uitslagen te checken. Als
we kampioen worden, komt er
echt een groot feest. Maar eerst
moeten we nog wel onze wed-
strijden winnen. Daar gaat de
focus op.”

VOORSCHOTEN - Wie van
spanning houdt moet
niet gaan bungeejumpen,
maar het competitieslot
in de Dames Tweede
Klasse B op de voet vol-
gen. Met nog vijf duels op
het programma strijden
vijf teams voor het kam-
pioenschap. Groen-Geel
en Forescate hebben de
beste papieren, maar IJs-
sel, Berkel-Rodenrijs en
Pollux hijgen in de nek. 

Samen met tweelingzusje in een team
Esther van Zonneveld speelt samen met haar tweelingzusje Anouk in Dames 1. Voor Esther is het de ge-
woonste zaak van de wereld. “Ik speel al mijn hele leven met Anouk, dus ik ben het wel gewend. Vroeger
konden we het nog wel eens vervelend vinden om bij elkaar in het team te zitten, maar we zijn volwas-
sener geworden. We vinden het nu vooral heel erg leuk.”

Waar Esther in de jeugd in het centrum van de verdediging stond en Anouk een aanvallende positie
innam, zijn die rollen inmiddels omgedraaid. “Dat is ergens in de B- en A-junioren gebeurd. Anouk heeft
een goede scoop en dat komt goed van pas als voorstopper.”

Esther stond de afgelopen jaren in de spits, maar is sinds dit seizoen aanvallende middenvelder. Het was
in het begin even wennen, maar inmiddels heeft de aanvoerder haar draai gevonden. “Je bent opbou-
wend in het spel betrokken en komt toch ook veel in de cirkel. Het is een combinatie van twee dingen die
ik erg leuk vind.”

Geen kampioensbibbers meer bij Forescate

FOTO: FORESCATE
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Dat is voor het team van coach
Erik van Driel toch een tegenvaller.
De doelstelling bij hdm was dit sei-
zoen namelijk helder: het kam-
pioenschap en promotie naar de
Hoofdklasse. De start van de com-
petitie was ook prima. In de eerste
negen wedstrijden bleef de ploeg
zelf zonder puntverlies. 

DURE PUNTEN
In de laatste twee duels voor de
winterstop volgden ineens twee
nederlagen. Eerst een 1-2 verlies
tegen Schaerweijde en vervolgens
gingen de Hagenezen met 4-1 on-
deruit op Voordaan. Dit werkte
ook door bij de herstart van de
competitie: 3-1 verlies bij Nijme-
gen. Bovendien liet hdm op Victo-
ria met een 1-1 dure punten lig-
gen. Daardoor lijkt de titel uit het
zicht. Koploper Schaerweijde heeft
inmiddels een aardige voorsprong. 

FOCUSSEN
Voor hdm resteren dus naar alle
waarschijnlijkheid Play-offs. Dit be-
tekent automatisch dat de druk
van de titel is weggevallen en dat
zorgt voor een bepaalde rust bin-
nen de selectie, merkt ook Erik van
Driel. “Het is balen dat we onze
oorspronkelijke doelstelling niet
gaan halen en helder is ook dat wij

op meer hadden gehoopt. Maar
belangrijker is nu het proces. Het
gevoel van moeten is er nu een
beetje af. We kunnen ons nu volle-
dig focussen op onszelf en op de
Play-offs.”

KNOKKEN
Dankzij zeges op Laren en Cartou-
che staat hdm stevig op de derde

plek. “Die overwinning op Laren
was heel belangrijk voor ons. Die
zege hadden we nodig om de boel
om te draaien en bovendien zijn
we op de ranglijst op hen uitgelo-
pen. Ook dat zorgt voor meer rust
binnen het team,” aldus van Driel,
die zijn team de laatste weken
weer goed ziet spelen. 

“Tegen Laren en in het bekerduel
tegen Den Bosch heb ik een hdm
gezien dat ik graag wil zien. Er
werd hard voor elkaar gewerkt.
We wonnen de wedstrijd tegen
Den Bosch op strijd. Het is mooi
om te zien dat de wil om te knok-
ken in het team zit. Al kan het de
fase in het seizoen die we daar-
voor hebben gehad niet verbloe-
men.”

FASE
Daarmee stipt de coach een pijn-
puntje aan, aangezien de motor
rond de winter ineens haperde.
“We presteren niet constant ge

noeg,” geeft de coach als reden.
“Dat heeft allerlei oorzaken, maar
het is belangrijk dat we het proces
waar we inzitten niet verstoren.
Wij moeten door deze fase heen
en ons nu richten op de slotfase
van de competitie en de Play-offs
voor promotie naar de Hoofdklas-
se.”

VERTROUWEN 
De coach probeert zijn team mes-
scherp voor de dag te laten komen
in de resterende wedstrijden. “We
weten wat onze kwaliteiten zijn en
daar moeten we als team vertrou-
wen in hebben. Na de afgelopen
twee jaar moeten we in elk geval
blij zijn dat we tot het einde van
het seizoen door kunnen hockey-
en. Daar had ik het twee weken
geleden nog over met de spelers.
Nu moet onze focus volledig rich-
ting de play-offs. Het is goed om te
merken dat het team is wakker ge-
schud. De échte drive komt weer
naar boven.”  

Erik van Driel is ook bondscoach
van de Jong Oranje Dames. De
Nederlandse talenten werden op
12 april wereldkampioen in Zuid-
Afrika. Helaas zonder Van Driel. 

Dit had vooral te maken met de
roerige aanloop van het WK. Het
toernooi stond oorspronkelijk in
december 2021 op het program-
ma, maar werd vanwege corona
verplaatst naar april. Aanvankelijk
zou Jong Oranje niet deelnemen,

omdat de KNHB vreesde voor
overbelasting van de speelsters. 

Na aanpassingen in het speel-
schema en de toezegging dat er
20 in plaats van 18 selectiespeel-
sters mee mochten, besloot de
KNHB toch een team richting
Zuid-Afrika te sturen. Hiervoor
werd de Hoofdklasse Dames
voor twee weken stil gezet. De
Promotieklasse draaide echter
gewoon door. 

FLINK GEBAALD
Aangezien er geen aanpassingen
mogelijk waren in het speelsche-
ma van de Promotieklasse,
moest Van Driel het WK noodge-
dwongen aan zich voorbij laten
gaan. “Juist tijdens het WK stond
het belangrijke duel van hdm
tegen Laren op het programma.
Ik heb toen zelf besloten om niet
met Jong Oranje mee af te rei-
zen. Daar heb ik wel even flink
van gebaald,” aldus van Driel.

Van Driel bekeek alle wedstrijden
op tv en zag dat Jong Oranje in
de finale met 3-1 te sterk was
voor Jong Duitsland. “Het is
prachtig dat ze wereldkampioen
zijn geworden en het is fijn dat ik
deel heb uitgemaakt van het pro-
ces. Maar dan wil je er natuurlijk
ook gewoon het liefst bij zijn. He-
laas was dat niet mogelijk.”

Jong Oranje werd in Zuid-Afrika
gecoacht door Dave Smolenaars.
Inmiddels heeft Erik van Driel het
stokje weer overgenomen om
het team in juli te begeleiden op
het EK-21 in België. Daarna wordt
hij de eindverantwoordelijke bij
de Jong Oranje Heren.

Jong Oranje wereldkampioen zonder Van Driel

DEN HAAG - De Heren van
hdm lagen dit seizoen lang
op koers voor de titel in de
Promotieklasse. Door een
dipje met verlies tegen
drie concurrenten is
directe promotie naar de
Hoofdklasse inmiddels uit
het zicht. En dus focust de
Haagse ploeg zich op de
play-offs waarin SCHC of
Tilburg vermoedelijk de
tegenstander wordt. 

Heren hdm richten blik op Play-offs
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“Alles op ons terrein is nu tiptop in
orde,” zegt verenigingsmanager
Nick Schavemaker trots. “We zijn
een flink stuk duurzamer gewor-
den. Er liggen nu een stuk of 70
zonnepanelen op het dak van de
tribune en ook de Ledverlichting
en de straatverlichting ziet er
prachtig uit. Het is echt geweldig!”

SUBSIDIEREGELING
De club kon de plannen groten-
deels realiseren via subsidierege-
lingen. “We hebben bijna twee ton
aan subsidie binnengehaald,” ver-
telt Schavemaker. “Wij hebben veel
te danken aan Ingrid Vogels van
Green2Life. Ingrid heeft heel veel
contacten en weet waar je moet
zijn. Zij heeft eerder de complexen

van hdm, Klein Zwitserland en Car-
touche verduurzaamd. Nu heeft zij
het voor ons geregeld. Daar zijn
we ontzettend blij mee.”

DUURZAMER ÉN GOEDKOPER
Duurzaamheid is een belangrijk
thema bij Craeyenhout. Zo wordt
plastic en karton in en rondom het
clubhuis gescheiden en wordt het
gebruikte frituurvet opgehaald.
“Wij proberen op allerlei manieren
ons steentje bij te dragen. Het is
soms wel veel werk, maar we doen
ons best.”

Desondanks worden bepaalde
keuzes niet alleen gemaakt voor
een schonere wereld. “Het is in
veel gevallen ook goedkoper. Het

is nu nog lastig te zeggen hoeveel
de zonnepanelen exact gaan op-
brengen, maar het zal ongetwijfeld
veel besparen in deze dure ener-
gietijd. Het enige nadeel is dat de
extra energie vooralsnog niet kan
worden opgeslagen. De batterijen
daarvoor zijn gigaduur. Als dat wel
mogelijk wordt, maken we echt
een enorme klapper. Dat is een
doel voor de toekomst.”

CLUBHUIS
Een ander doel voor de toekomst
is het vernieuwen van het uit 1963
daterende clubhuis. “Het heeft zijn

charme, dat zeker, maar is wel ver-
ouderd. Het biedt bovendien
plaats aan 1200 mensen, terwijl
we op dit moment 2600 leden
hebben. Het lijkt wel een beetje op
een Van der Valk hotel. Als we een
groot toernooi hebben, plaatst een
vriendje van mij altijd een grote
toekan op het dak. Ik kan hem
daar geen ongelijk in geven,” lacht
Schavemaker. 

VEEL VRAGEN
Toch verwacht de verenigingsma-
nager dat het nog wel even zal
duren voordat het clubhuis ver-

nieuwd wordt. “We moeten de
boel nu nog even bij elkaar hou-
den en wachten tot het algemeen
bestuur een volgende stap zet. Er
moeten talloze vragen beant-
woord worden. Waar moet het
nieuwe clubhuis aan voldoen?
Gaan we de lucht in of juist de
grond in? Of gaan we het huidige
clubhuis strippen en compleet ren-
overen. En uiteraard zal ook duur-
zaamheid een grote rol spelen.
Dat zijn allemaal afwegingen die je
op een goede manier moeten
maken. Zoiets kost nu eenmaal
tijd.”

DEN HAAG - Duurzaamheid speelt bij steeds meer hockey-
clubs een prominente rol. En met de huidige energietarie-
ven wordt de keuze voor Ledverlichting en zonnepanelen
nog aantrekkelijker. Op dat gebied zette HBS Craeyen-
hout goede stappen. De club plaatste recentelijk zonne-
panelen op de tribune en heeft alle verlichting rondom de
velden vervangen door Led-armaturen. 

Mijlpaal voor 
duurzaam 
Craeyenhout 

Met de Heren van Ypenburg strijdt
Barendregt voor zijn tweede pro-
motie. Drie jaar geleden maakte het
team de stap naar de derde klasse.
Na twee afgebroken coronacompe-
tities wil de ploeg nu weer hogerop.
“Dat was bij de start van dit seizoen
ook ons doel,” vertelt Barendregt.
“We wilden de top-3 halen en kijken
of we konden promoveren. We
draaien nu mee in de top, maar we
zijn wel afhankelijk van de presta-
ties van andere teams.”

FINALES
Om te promoveren moet Ypen-
burg bij de eerste twee eindigen.
Dat is nog geen zekerheid, al zijn
de verschillen minimaal. “We doen

het op zich goed, maar hebben
een aantal keer punten laten lig-
gen. Wij hebben ook een relatief
jonge groep en moeten nog sta-
bieler worden. De komende wed-
strijden zijn finales: allemaal duels
die we moeten winnen. De top-
teams krijgen we nog thuis.”

“Wij hopen onderaan de streep ge-
noeg punten te hebben om te pro-
moveren. Dat zou echt een belo-
ning zijn. De jongens spelen al
sinds de jeugd samen en kennen
elkaar door en door. Het is ge-
woon een heel leuk team met alle-
maal jongens uit de wijk. De kracht
van de groep zit in de onderlinge
vriendschappen.” 

JEUGD
De ambitie van Ypenburg om te
promoveren heeft mede te maken
met de talentvolle jeugd van de
club. Vanaf de D-junioren speelt
elk selectieteam minimaal in de
subtopklasse. “We hebben dus een
gezonde basis om ambitieus te
zijn. Bovendien kunnen wij ons in
wedstrijden prima meten met
tweedeklassers. Fysiek zijn we er
ook klaar voor.”

DUBBELFUNCTIE
Barendregt is ook coach van de
Jongens A1, spelend in de landelij-
ke subtopklasse. De dubbelfunctie
is een bewuste keuze om de over-
stap van junioren naar senioren te
vergemakkelijken. “Spelers weten
wat er van hen verwacht wordt en
kunnen eenvoudiger worden inge-
past. Nu al spelen er wekelijks
twee of drie A-junioren mee met
Heren 1. Ze draaien vaak meteen
goed mee.” 

EIGEN TOEKOMST
Frank Barendregt is waarschijnlijk
ook volgend seizoen coach van
Heren 1. “De gesprekken lopen. We
hebben met z'n allen een koers uit-
gezet en daar wil ik mijn bijdrage
nog aan leveren.” Toch ziet de
coach zichzelf niet nog eens negen
jaar op Ypenburg werken. “Ik zou
op den duur ergens anders in de
keuken willen kijken om mezelf te
ontwikkelen. Maar dat is iets voor
de toekomst. Nu is het nog niet de
tijd om die stap te maken.”

DEN HAAG - Frank Barendregt is al bijna een decennium
aan het bouwen op Ypenburg. Hij coachte in de laatste
negen jaar alle jeugdlijnen van D tot A en is nu bezig aan
zijn vierde seizoen als coach van Heren 1 en de Jongens
A1. Met succes. De doorstroom van talenten verloopt
goed, beide teams presteren prima en Heren 1 heeft nog
alle kans op promotie.

'De kracht zit in
de onderlinge 
vriendschappen'

HC YPENBURG

FOTO: CRAEYENHOUT





Klein Zwitserland speelde vorig
seizoen slechts drie wedstrijden,
toen de competitie werd afgebro-
ken. Daarin behaalde het 9 pun-
ten. Tilburg sprokkelde in vijf duels
13 punten bijeen en was koploper
in de Promotieklasse. Desondanks
moesten de Brabanders lijdzaam
toezien hoe KZ op basis van de
KNHB-reglementen de stap naar
het hoogste niveau maakte. 

MENING
De promotie zorgde voor veel
ophef. “Iedereen had er wel een
mening over,” herinnert KZ-aan-
voerder Sabine van Silfhout zich.
“Ik kan me goed voorstellen dat ze
in Tilburg heel erg baalden. An-
dersom hadden wij dat namelijk
ook gedaan. Wij weten zelf natuur-
lijk ook dat we op een gelukkige
manier zijn gepromoveerd, maar
we wilden ook dolgraag een stap
omhoog. En laten zien dat wij
thuishoren in de Hoofdklasse.”

BEWIJSDRANG
Vanwege de fortuinlijke promotie
was KZ er veel aan gelegen zich
staande te houden in de Hoofd-
klasse. Dit bracht extra druk met
zich mee, maar door een goede
seizoenstart ebde die al snel weg.
Ook in het vervolg bewees het
Haagse team prima mee te kun-
nen draaien op het hoogste ni-
veau. Op de 7-0 nederlaag tegen
Amsterdam en het 7-2 verlies op

Den Bosch na waren alle wedstrij-
den zeer close. 

KZ is zelfs een van de weinige
teams die koploper Den Bosch
punten afsnoepte. Daarnaast won
het ook van HGC en in totaal staat
de teller op 16 punten. Normaal
gesproken voldoende voor hand-
having. “Dat is het bizarre aan dit
seizoen. Normaal staat er wel een
team stijf onderaan in de Hoofd-
klasse, maar dat is dit jaar niet het
geval. Ook de onderste teams pak-
ken punten,” aldus Van Silfhout. 

BROMMER
Bijzonder is ook de speelwijze. Met
een flinke portie Haagse bluf bindt
KZ dit seizoen de strijd aan met de
tegenstanders. “Wij gaan iedere
wedstrijd voor de punten. We spe-
len nooit op safe. Verdedigend wil-
len we het op orde hebben en als
we de bal voorin krijgen, hebben
we daar een paar speelsters op de
brommer,” lacht Van Silfhout. 

SPANNEND SLOT
Ondanks het goede seizoen is KZ
kort voor het einde van de compe-
titie nog niet zeker van handha-

ving. In de komende weken kan
het zich naar lijfsbehoud hockey-
en, maar degradatie ligt ook op de
loer. Het is dus loeispannend. 

KZ neemt het in de laatste twee
wedstrijden op tegen concurrent
Kampong en speelt de Haagse
derby tegen hdm. Mocht het uit-
draaien op Play-outs, wacht in juni
een allesbepalend tweeluik tegen

Rotterdam of Huizen. Daarnaast is
er nog een mogelijkheid dat Til-
burg de tegenstander wordt. 

SPANNENDE WEKEN
De aanvoerder van KZ merkt dat
de druk in de slotfase van de com-
petitie flink is toegenomen. “Dit
zijn spannende weken. Het is heer-
lijk om voor de punten te hockey-
en. Als we uiteindelijk de play-outs

moeten spelen, worden dat bela-
den duels. Play-outs zijn altijd spe-
ciale wedstrijden, er komt nog
meer beleving bij kijken.” Van Silf-
hout wil er liever niet aan denken.
“Hoe leuk die duels ook zijn, ik
hoop vooral dat we op 8 mei de
laatste wedstrijd van het seizoen
hebben gespeeld.”

KZ bewijst een terechte Hoofdklasser te zijn
DEN HAAG - Heel hoc-
keyminnend Nederland
had vorig jaar een
mening over de promo-
tie van de Dames van
Klein Zwitserland. Daar
was ook iets voor te
zeggen. Want om op
basis van drie gewon-
nen duels de stap te
maken naar de Hoofd-
klasse is ook opmerke-
lijk. KZ liet het over
zich heenkomen en
wilde bewijzen thuis te
horen op het hoogste
niveau. Dat is de
Haagse ploeg ruim-
schoots gelukt. 

Sabine van Silfhout kan sinds
twee weken weer breeduit la-
chen. De captain van KZ kreeg
toen namelijk haar nieuwe kro-
nen. Daarmee zijn ook de her-
stelwerkzaamheden van haar
gebit afgerond. 

Van Silfhout liep in oktober een
zware mondblessure op. In de
wedstrijd tegen HGC werd zij
hard in het gezicht geraakt door
de stick van Dirkie Chamberlain.
Van Silfhout probeerde Cham-
berlain in een alles-of-niets-po-
ging van scoren af te houden en
moest dat bekopen met een be-
bloed gezicht, een naar achter
geklapt gebit en enkele afgebro-
ken ondertanden. 

GESCHROKKEN
Die avond nog keek Van Silfhout
de wedstrijd terug. Het deed
haar weinig. “Maar toen ik de
beelden een week later weer te-
rugkeek, kwam het wel even bin-
nen. Tanden zijn heel belangrijk
voor mij, dus ik ben er ook wel
echt van geschrokken.” Van Silf-
hout pulkte in de weken na de
horrorklap af en toe nog stukjes

tand uit haar lip. Een week na
het voorval stond ze echter al-
weer met haar teamgenoten op
het veld. 

GEWOON ETEN
Na zeven wortelkanaalbehande-
lingen en vele herstelwerkzaam-
heden, ziet het gebit van Sabine
er weer fraai uit. “Ik kan nu ein-
delijk weer gewoon eten. Eerst
zaten er gaten in mijn ondergebit
en later was het nog erg gevoe-
lig. Ik kon niks afbijten en moest

mijn eten in kleine stukjes snij-
den.”

Wat Van Silfhout in al die tijd het
meest heeft gemist, is het eten
van een stokbroodje. Iedere za-
terdagochtend ging ze met haar
vriend naar de bakker, maar het
afbijten van het harde brood was
ondoenlijk. Met het plaatsen van
de kronen is dat nu verleden tijd.
“Ik kan eindelijk weer genieten
van een heerlijk stokbroodje
met ei.”

Eindelijk weer een stokbroodje ei
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Perry Jacobs, mede-eigenaar en oprichter
van Statig Wonen® licht de plannen graag
toe. Jacobs is al vele jaren makelaar en hij
kent de markt als geen ander. Als onderne-
mer heeft Jacobs diverse makelaarskanto-
ren succesvol opgezet. Ruim 12 jaar geleden
startte hij samen met zijn compagnon 
Statig Wonen®. Dit met de bewuste focus op
residentieel vastgoed, de ambitie om 

cliënten maximaal te ontzorgen, maar
vooral een andere marketing toe te passen
voor de te verkopen objecten.

STAPPEN
Deze aanpak is niet onopgemerkt gebleven.
Statig Wonen® is uitgegroeid tot een
bekend en zeer succesvol kantoor, zeker in
het zuiden van ons land. “Daar zijn wij uiter-
mate trots op,” zegt Jacobs. “Maar: we heb-
ben ook ambitie. Vandaar dat wij nu stappen
zetten naar een landelijke dekking en toe-
werken naar een franchiseorganisatie voor
het exclusieve woningvastgoed. Daarbij bie-
den wij aan de franchisenemers niet alleen
uitzonderlijke marketingtools, maar ook
sparring om onze kennis én ervaring die in
ons segment nodig is met hun te delen.”

LANDELIJKE DEKKING
Met de franchiseformule heeft Statig
Wonen® de ambitie om landelijk en in meer-
dere regio's actief te zijn. “Hierbij denken wij
-naast ons thuisgebied in Brabant- met
name aan Het Gooi, Haarlem/Heemstede,
Den Bosch, Arnhem/Oosterbeek en de
omgeving Den Haag/Wassenaar. Dit biedt
het voordeel dat wij een grotere naamsbe-
kendheid en vooral landelijke dekking reali-
seren. Deze aanpak wordt verder versterkt
door de vele verhuisbewegingen tussen de
regio's. Daarmee kunnen wij onze cliënten
nog meer maatwerk bieden.”

NIEUW KANTOOR LOOSDRECHT
Afgelopen jaar is onze franchiseformule
gegroeid en heeft Danielle Hartog een
nieuwe vestiging geopend in Loosdrecht.
Danielle is makelaar in de driehoek Amstel-
veen – Nieuwkoop - Loosdrecht en zij kent
deze prachtige omgeving goed. Al ver voor
de opening van haar kantoor op 1 septem-
ber 2021 heeft zij vanuit de franchisefor-
mule een sterke support mogen ontvangen
en dit heeft o.a. geresulteerd in een prach-
tig woningaanbod voor haar kantoor met
diverse woningen in verkoop binnen het
topsegment in haar regio. Danielle is naast
een prettige persoonlijkheid een ware net-
werker, met een sterk gevoel voor service
en mede daardoor een sterke toevoeging
voor de franchiseformule en de cliënten die
wij graag bedienen.

FRANCHISENEMERS
Om de franchiseformule in de genoemde
regio's te effectueren, komt Statig Wonen®

graag in contact met geïnteresseerde fran-
chisenemers. “Met hen gaan wij graag het
gesprek aan om onze dienstverlening en de
franchiseformule toe te lichten. Deze
samenwerking biedt een franchisenemer
vele voordelen. Je hebt een sterk en geregi-
streerd merk achter je staan, je krijgt uit-
zonderlijke marketingtools en maandelijks
met elkaar sparren zodat je meteen onder-
deel wordt van ons enthousiaste team.”

“Bovendien hebben wij een groot netwerk
dat zich uitstrekt tot ver over de landsgren-
zen en zijn aangesloten bij diverse interna-
tionale organisaties op het gebied van
luxury real estate, zodat de portfolio ook
meteen internationaal kenbaar gemaakt
wordt. Dit biedt een prachtige basis om de
krachten te bundelen en cliënten regionaal
én landelijk maximaal van dienst te zijn bij
de verkoop, aankoop en verhuur in het
hogere segment.”

www.statigwonen.nl

EINDHOVEN - Statig Wonen® makelaars is al vele jaren een erkende specialist in het hogere woningmarktsegment. Het kantoor heeft een sterke focus op verkoop,
aankoop en verhuur van bijzondere woningen en is gericht op maximale klanttevredenheid. Mede dankzij uniek maatwerk, een breed pallet aan diensten en een
voortreffelijk internationaal netwerk. Vanuit die basis zet Statig Wonen® nu een nieuwe stap. Als een franchiseformule met landelijke dekking.

Statig Wonen®

Met een franchiseformule naar landelijke dekking

A D V E R T O R I A L

Perry Jacobs mede-oprichter Statig Wonen® makelaars

Danielle Hartog directeur/makelaar vestiging Loosdrecht



Met de nieuwe velden 4 en 5 be-
schikt KZ over twee nieuwe wa-
tervelden. De ombouw van de
oude zandvelden begon in de
zomer. Aanvankelijk was het plan
dat beide velden zouden worden
gerenoveerd, maar op verzoek
van de leden is uiteindelijk geko-
zen voor de realisatie van twee
watervelden. 

VERTRAGING
Bij de werkzaamheden zorgde de
coronacrisis voor enkele proble-
men. Doordat grondstoffen niet
tijdig konden worden geleverd,
liepen aanleg en oplevering uit-
eindelijk twee maanden vertra-
ging op. Na hard werken werden
de watervelden kort voor het
einde van de eerste seizoenshelft

in gebruik genomen. Eerst mocht
de jeugd van HCKZ erop hockey-
en. Bij de start van de tweede sei-
zoenshelft volgden de senioren

OPENING
De nieuwe velden zijn op zondag
6 maart officieel geopend tijdens
de ABN AMRO Super Sunday.
Daarbij werd ook de nieuwe brug
geopend die de velden verbindt.
Deze brug is vernoemd naar
technisch complexbeheerder Gijs
Bregman, een van de grootste
vrijwilligers die KZ rijk is. Hij heeft
een belangrijke rol gespeeld bij
de vervanging van de velden. Ook
de brug was al jaren een grote
wens van hem. 

Hilbert Bredemeijer, de wethou-
der van Sport van de gemeente
Den Haag en Gijs Bregman open-
den de velden door het lint op
nieuwe brug door te knippen. Na
afloop stonden er 80 kinderen
klaar om aan een clinic te begin-
nen op het nieuwe veld 5. 

RENOVATIE
Met de realisatie van de nieuwe
velden zijn de werkzaamheden
op KZ nog niet afgerond. Vanaf
juni gaat de schop opnieuw de
grond in, voor de renovatie van
zowel veld 1 als veld 2. Beide vel-
den worden voorzien van een
gloednieuwe toplaag. Daarbij
worden ook de sproeiers vervan-

gen en gaan nieuwe bovengrond-
se zwenkarmen voor de berege-
ning zorgen. Volgens planning
zijn beide velden uiterlijk 1 augus-
tus weer bespeelbaar. 

Daarnaast staat in het chalet een
grootscheepse renovatie van het
sanitair op de planning. Hierbij
worden de toiletgroepen op de
begane grond volledig vernieuwd
en vergroot. Ook de grote dou-
ches worden gerenoveerd. Ver-
der wordt ook het terras vergroot
door de luifel erboven door te
trekken.   

FOTO'S: HC KLEIN ZWITSERLAND

DEN HAAG - Klein Zwitserland opende op zondag 6 maart met
trots twee nieuwe watervelden. Daarbij werd ook de nieuwe
brug op het complex aan de Klatteweg geopend, die is ver-
noemd naar supervrijwilliger Gijs Bregman. Daar blijft het
niet bij op het fraaie complex. Want ook de komende maan-
den wordt er stevig geklust en gerenoveerd. 
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“Het gaat dit seizoen inderdaad
goed,” zegt Ring Pass-coach Dirk
Wils opgewekt. “We zijn ook al
twee jaar bezig met promotie,
maar door de coronabreaks kon-
den wij de competitie niet uitspe-
len. In die seizoenen stonden De
Reigers en Huizen boven ons. Nu
is het Push.” 

LOGISCHE STAP
Dirk Wils is bezig aan zijn tweede
seizoen als coach van Ring Pass.
Hij nam in de zomer het 2020 het
stokje over van Mark van Lam-
baart. Met Dirk kwam er een echte
clubman aan het roer. Wils speel-
de 12 seizoenen in Heren 1, train-
de en coachte daarna diverse
jeugdteams en werd vervolgens
assistent-coach van Heren 1.
Hoofdcoach was dan ook een logi-
sche stap.  

TITEL VER WEG
Ring Pass startte dit seizoen met
ambitie: eindigen bij de eerste
twee en meestrijden voor het
kampioenschap. “We liggen dus op
schema, al moeten wij nog de no-
dige puntjes binnenhalen,” zegt
Wils. Desondanks lijkt de titel ver
weg. Push is dit seizoen een klasse
apart in de Overgangsklasse. Ook
Ring Pass verloor twee keer van de
koploper, al zet de coach wel een
kleine kanttekening. 

“In de eerste wedstrijd was Push
sterker en feller in de duels en
wonnen ze terecht met 3-1. Het
laatste duel kon beide kanten op-
vallen, maar zat het bij ons iets
tegen. Toch staat Push niet voor
niets ongeslagen bovenaan. Het is
niet realistisch om te denken dat
wij dit seizoen kampioen worden,
al weet je het nooit. Als zij twee

keer verliezen, zullen ze ook knik-
kende knietjes krijgen.” 

COLLECTIEF
Ring Pass geeft dit seizoen opval-
lend weinig weg. “Onze keeper en
de laatste lijn doen het erg goed.
De cirkelverdediging is ijzersterk
en we geven relatief weinig straf-
corners weg; dat is heel prettig.
Maar verdedigen begint in de

voorste linie en op het middenveld
en dat gaat uitstekend. We scoren
dit seizoen ook iets makkelijker.
Het collectief is echt onze kracht,”
roemt Wils zijn selectie. 

VOLGEND SEIZOEN
Wils staat naar alle waarschijnlijk-
heid ook volgend seizoen aan het
roer bij Ring Pass. Hopelijk in de
Promotieklasse, al is de route via

de play-offs loodzwaar. Om ook op
een hoger niveau mee te kunnen,
denkt de coach dat er in iedere
linie versterking nodig is. 
Daarnaast zal ook de trainingsin-
tensiteit omhoog moeten. “Het
gaat toch een tandje sneller in de
Promotieklasse. Ik denk dat wij de
tegenstanders een helft kunnen
bijbenen, maar het uiteindelijk op
efficiëntie en snelheid afleggen.” 

DELFT - De Heren van Ring Pass snakken naar een plekje in
de Promotieklasse. De afgelopen twee seizoenen stond de
Delftse ploeg telkens op een tweede plaats in de Overgangs-
klasse, maar beide keren zette corona een streep door de
ambities. Ook nu ligt het team op koers voor de play-offs en
komt het doel iedere week een stapje dichterbij. 

Na twee seizoenen in de wachtkamer wil Ring Pass promotie

Ring Pass op koers voor Play-offs in OVK

RING PASS

Nieuwe velden en 
renovatieplannen bij KZ





Het uitgestelde RHC lustrum
vond plaats op 8 en 9 april. Een
weekend waar lang naar was uit-
gekeken. Vorig jaar kon de club
de verjaardag alleen online vie-
ren. Met een digitale disco en een
online borrel en bingo. “Het was
fantastisch georganiseerd, maar
het valt natuurlijk in het niet bij
elkaar écht spreken en zien,” zegt
RHC-voorzitter Remco van Oyen. 

GEEN FEEST WAS GEEN OPTIE
Al snel werd besloten het lus-
trumfeest alsnog groots te vieren.
“Niks doen was gewoon geen
optie voor ons, daar waren we
vrij snel uit. Als we iets kunnen
vieren, dan doen we dat. Zo zit
onze club in elkaar,” lacht Van
Oyen “Daarom hebben wij beslo-
ten om, zodra de mogelijkheid er
weer was, alsnog ons lustrum te
vieren. In eerste instantie hadden
wij september in gedachten,
maar dat bleek een kansloze
exercitie.”

Het feest werd vervolgens ver-
plaatst naar dit jaar. Van Oyen is
trots op de lustrumcommissie die
alles mogelijk maakte. “Ze zijn er
twee jaar mee bezig geweest met
alle problemen en beperkingen
van dien. Zij hebben zich enorm
ingezet, dat is bewonderenswaar-
dig.” 

FEESTWEEKEND
Op vrijdag 8 april barstte het
feest los met een wedstrijd tus-
sen de Meisjes B1 en Dames 1.

Na een zeer vermakelijk duel
werd de avond afgesloten met
een borrel voor de gemeente en
sponsoren en de Vrienden van
Rijswijk. 

De dag erna stond bol van de fes-
tiviteiten. Onder andere met een
spetterende wipe out baan en cli-
nics voor de jeugd onder leiding
van oud-RHC'ers die bij grote

clubs spelen. Via sponsor Sligro
stonden er marktkramen op 
het terrein waar verschillende
hapjes genuttigd konden worden.
's Avonds vierden zo'n vierhon-
derd leden een geweldig feest in
een grote tent. 

ACCOMMODATIE 
Terwijl er tijdens het lustrum
vooral is teruggeblikt op het ver-
leden, is RHC ondertussen druk
bezig met de toekomst. De verde-
re ontwikkeling van Sportpark El-
senburg speelt daarbij een be-
langrijke rol. Naast RHC maken
ook Wieler Vereniging De Spar-
taan en de Fietscrossclub Rijswijk
gebruik van dit multifunctionele
complex. 

Sinds oktober heeft RHC de be-
schikking over een vierde veld.
Rond de accommodatie ligt ook
een nieuwe wielerbaan en een
cyclocrossparcours. Ook is de
bouw van een mountainbikepar-
cours in de afrondende fase en
komt er een fietscrossbaan die
aan de olympische standaard vol-
doet. 

“Bovendien zijn wij met de ver-
schillende verenigingen druk in
overleg over een gezamenlijk ge-
bouw,” legt Van Oyen uit. “Maar
pas als het nieuwe college er zit,
worden er vervolgstappen gezet.
Dat heeft nog wel wat voeten in
de aarde, want om alles betaal-
baar te maken, moeten er ook
commerciële partijen aansluiten.”

GROEI
Uiteraard ligt ook in de toekomst
de focus van RHC op hockey.
Dames 1 en Heren 1 spelen op

dit moment in de eerste klasse.
“Het is geen must, maar wel fijn
dat beide teams in de eerste klas-
se spelen,” zegt Van Oyen. “We
willen ook dat onze jeugd zo
hoog mogelijk speelt, maar niet
ten koste van alles. Ons uitgangs-
punt is dat ieder team twee keer
per week kan trainen met een ge-
diplomeerde trainer. Het maakt
niet uit of je in JB1 zit of in MB3.
Iedereen op de club moet die
mogelijkheid hebben.”

NIEUWE LEDEN
RHC telt nu ruim 1100 leden,
maar de club voorziet een toena-
me in de komende jaren. 

Er worden in Rijswijk in de nabije
toekomst 4400 woningen gereali-
seerd, die in de richting van de
club worden gebouwd. “De jeugd
die daar komt wonen willen we
graag aan onze club binden. Dat
is met de komst van het vierde
veld ook mogelijk. We zijn geen
kleintje meer en hebben in tegen-
stelling tot enkele verenigingen
om ons heen de mogelijkheid om
te blijven groeien.”

RHC heeft de toekomst, dat blijkt.
Op naar de 100 jaar. En dat be-
looft nu al een onvergetelijk feest
te worden.
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RIJSWIJK - In april 2021 bestond de Rijswijksche Hockey
Club 90 jaar. Een mijlpaal die zeker mag worden
gevierd. Vanwege de coronabeperkingen konden de
lustrumfestiviteiten geen doorgang vinden. Maar voor
RHC was het afgelasten van een feest geen optie. En
dus werd recent het jubileum alsnog groots gevierd.
Onder het motto: RHC 90 + 1!

RHC viert Lustrum 90 + 1 groots

'Als wij een feestje 
kunnen vieren, 
dan doen we dat'

Koninklijke onderscheiding
voor Caminada
Voor Koen Caminada was het lustrum van de Rijswijksche Hockey
Club een feest met een speciaal tintje. Caminada, die al jarenlang vrij-
willigerswerk op de club verricht, werd verrast met een Koninklijke
onderscheiding. Uit handen van Bas Verkerk, waarnemend burge-
meester van de gemeente Rijswijk. 

Naast zijn werk aan de Universiteit Leiden is Caminada op verschillen-
de terreinen actief. Ruim 30 jaar zet hij zich in al voor RHC. Caminada
was bij RHC trainer en coach van jeugd- en seniorenteams en be-
stuurslid jeugdhockey. Daarnaast was hij tussen 2006 en 2016 voor-
zitter van de Stichting Sport Accommodatie Rijswijksche Hockey Club
(SSRHC). Het afgelopen jaar hield hij zich vooral bezig met de uitbrei-
ding van de accommodatie. 

Behalve zijn vrijwilligerswerk voor RHC zette Caminada zich ook jaren-
lang in voor de Bernadettekerk in Rijswijk en is hij sinds 2017 voorzit-
ter van het bestuur van Stichting Standwallfestival.

Caminada werd benoemd tot Ridder in de Orde van Oranje-Nassau
als teken van dank voor zijn betekenisvolle en langdurige vrijwillige
inzet voor de Rijswijksche Hockey Club. 

FOTO’S: RHC
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Westland-voorzitter Maarten van
der Starre is apetrots op het nieuwe
veld. “Als vereniging vinden wij het
thema inclusiviteit en gelijke behan-
deling heel belangrijk,” legt hij uit.
“Ons nieuwe veld is dan ook een
symbool van ons streven naar een
veilig sportklimaat waarbij iedereen
zich binnen de club welkom voelt.
Ongeacht seksuele voorkeur of sek-
suele identiteit. Men heeft soms het
idee dat dergelijke initiatieven te-
genwoordig niet meer nodig zijn,
maar dat is niet het geval.”  

WIN-WIN
Het initiatief voor een regenboog-
veld kende een lange aanloop. Dit
begon met de plannen voor uitbrei-

ding van de hockeyvelden. Daarvoor
werd een oplossing gevonden waar-
bij de naastgelegen voetbalvereni-
ging Naaldwijk een van de twee
grasvelden inleverde. In ruil daar-
voor kreeg de club een nieuw kunst-
grasveld en een kleiner kunstgras-
veld. 

Op die manier kon voor Westland
een extra hockeyveld worden gere-
aliseerd. “Een win-win situatie,”
meent Van der Starre. “Op kunst-
gras kun je vaker voetballen, dus
ook zij gingen er op vooruit. En wij
kregen er een nieuw veld bij.” 

IDEE
De aanleg van de velden was een
behoorlijke investering. Al met al
kostte het de gemeente zo'n twee
miljoen euro. Een behoorlijk bedrag,
vond ook de voorzitter. “Daarom
voelden wij ook wel de verantwoor-
delijkheid om iets terug te doen
voor de gemeenschap.” 

In samenwerking met de commissie
Sportiviteit & Respect ontstond ver-
volgens het idee voor een regen-
boogveld. Een veld waarmee de club
aandacht vraagt voor inclusiviteit en
gelijke behandeling van alle spor-
ters. De gemeente was direct en-
thousiast over het initiatief. 

ZUURSTOKVELD
Ondanks de naam is het regenboog-
veld gewoon groen. “Op een zuur-
stokveld kun je simpelweg niet nor-
maal hockeyen,” lacht de voorzitter.
“Het regenboogveld is een symbool
van iets minder dan een halve hec-

tare. De hoekvlaggen zijn wel in de
regenboogkleuren en rond het veld
hangen reclameborden van maat-
schappelijke organisaties zoals COC
Haaglanden, de John Blankenstein
Foundation, het Meldpunt Discrimi-
natie en nog vele anderen. Iedere
organisatie heeft drie borden opge-
hangen met hun logo of een slogan.
Daar hoefden ze overigens niets
voor te betalen.”

JUVA
Het nieuwe veld is omgedoopt tot
het Juva Regenboogveld. N.V. Juva,
de moedermaatschappij van West-
land Infra, Anexo en Capturam heeft
voor drie jaar haar naam verbonden
aan veld. Juva, één van de grootste
werkgevers in de regio, ondersteunt
het thema nadrukkelijk en besloot
daarom tot een bijdrage. “Ook zij
hebben inclusiviteit hoog in het
vaandel staan en zien het als een
enorme verrijking van hun organisa-
tie,” aldus Van der Starre. 

UNIEK VELD
Het regenboogveld is uniek in Ne-
derland. Van der Starre hoopt dat
andere clubs volgen. “Maar wat ik
nog belangrijker vind, is dat er be-
wustwording komt. Ons bereik als

sportvereniging is zo enorm groot.
De leden, bezoekende clubs, spon-
soren, ouders, opa's en oma's
komen allemaal langs. Ik wil dat zij
erover nadenken of zij bij hun eigen
vereniging of in hun bedrijf een vei-
lig klimaat hebben. Zo'n veld is
mooi, maar het zit 'm vooral in de
mensen. Denk na over de manier
waarop je met elkaar omgaat. Ieder-
een moet kunnen zijn wie hij of zij
wil zijn.”

FEESTELIJKE OPENING
Het Juva Regenboogveld werd op 16
april feestelijk geopend. Nog op het
laatste moment werd er gesleuteld.
“De borden konden we niet allemaal
op tijd ophangen, dus die hebben we
eerst tegen de omheining rond het

veld gezet. Desondanks was de ope-
ning groots. We hebben ook direct
een symposium gepland, dat later dit
jaar of begin volgend jaar wordt ge-
organiseerd. Dat doen we samen
met Juva en de KNHB om de LHBTI+-
thema's met het bedrijfsleven en de
sportwereld te bespreken.” 

Met de aanleg van het regenboog-
veld is het dus nog niet gedaan met
de inzet van HV Westland voor inclu-
siviteit en gelijke behandeling. “Ab-
soluut niet,” zegt Van der Starre
strijdvaardig. “Wij blijven dit onder
de aandacht brengen. Ik ben er
ontzettend trots op dat wij dit als
club doen.”

FOTOGRAFIE: VEENENDAAL PRODUCTIES

NAALDWIJK - Hockeyvereni-
ging Westland opende op
16 april het Juva Regen-
boogveld. Een primeur
want Westland is de eerste
sportvereniging in Neder-
land met een dergelijk veld.
Met het initiatief vraagt de
club aandacht voor gelijke
behandeling en inclusiviteit
van alle sporters in de regio
Westland en daarbuiten. 

WORKSHOPS
Bij HV Westland wordt al jarenlang aandacht gevraagd voor inclusiviteit.
De club werkt hiervoor samen met de John Blankenstein Foundation,
vernoemd naar de in 2006 overleden oud-voetbalscheidsrechter John
Blankenstein. Via workshops, met name voor de jeugd, wordt er aan-
dacht gevraagd voor verschillende LHBTI+-thema's. 

“Het gaat er in die workshops vooral over om met elkaar in gesprek te
gaan,” legt Van der Starre uit. “Het heeft niet als doel mensen uit de kast
te laten komen, maar het gaat juist om bewustwording. Wat betekent
het als iemand uit de kast wil komen, maar op het veld scheld je iemand
uit voor 'homo'? Kan die clubgenoot dan wel echt zijn wie hij is?”

“Daarnaast kun je mensen er ook van overtuigen met een ander argu-
ment. Als iedereen zichzelf kan zijn op het veld, worden de prestaties
ook beter.”

Juva Regenboogveld Westland 
uniek in Nederland



At Regal Rexnord, our business purpose is to create a
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Hidde Helpt zet zich in om geld in
te zamelen voor onderzoek naar
hartafwijkingen bij kinderen. De
stichting is in 2021 opgericht door
Marieke Lemmers, de vrouw van
Hudito-coach Niels Lemmers. Zij
verloren in 2018 hun drie maan-
den oude zoontje Hidde vanwege
een aangeboren hartafwijking.

GELD PER DOELPUNT
Bij de lancering van de stichting
was Hudito-speelster Mies Veeger
ook aanwezig. Evenals keeperstrai-
ner Guy Kolman. Hij beloofde Vee-
ger voor ieder doelpunt dat ze
maakte 2,50 euro aan de stichting
te doneren. Veeger vond het direct
een goed idee. 

Coach Lemmers was blij met de
mogelijke donaties, maar voorzag
wel dat Mies alleen voor eigen suc-
ces zou gaan. Lemmers hanteert
het motto 'maak van een ander
een koningin'. Het streven om een
ander te laten scoren moet vol-
gens de coach namelijk groter zijn
dan zelf scoren. Teammanager Su-
zanne van Kinderen kwam met de
oplossing: voor iedere assist werd
er vijf euro gedoneerd. 

GROTERE ACTIE
In de winterstop had Mies Veeger
al zo'n zestig euro bij elkaar ge-
scoord. “Toen dacht ik: ja, dit is
leuk, maar misschien kan ik ook
meer doen. Ik hoefde er namelijk

geen extra moeite voor te doen,
want ik speelde die wedstrijden
toch wel.” En dus besloot Veeger
met haar teamgenoten de actie
groter op te zetten. 

Ze benaderde mensen om ook geld
te doneren, op iedere mogelijke
manier. “De een geeft ons een be-
drag per punt dat we behalen, de
ander geeft geld voor doelpunten
van een bepaalde speelster of juist
het totaal dat we maken. Ook men-
sen die ons team helemaal niet vol-
gen vinden het een goede actie en
geven geld. Dat kan overigens ook
met een eenmalige donatie.” 

STEUN
Of het nu door de actie komt of
niet: feit is dat Hudito ongeslagen
bovenaan staat in de eerste klasse
B. “We willen natuurlijk sowieso
elke wedstrijd winnen. Al houdt de
actie ons ook wel bezig. Soms roep
ik tijdens een wedstrijd na een
goal even naar de kant dat er weer
tien euro binnen is. We houden
alles nauwkeurig bij en aan het
einde van het seizoen tellen we
het bij elkaar op. Het zal geen dui-
zenden euro's zijn, maar wel een
mooi bedrag.”

De coach is blij met de actie van
zijn team. “Hij zei dat hij het fijn

vond dat wij dit voor hem en zijn
vrouw deden, dat het ons niet
koud laat. Ik weet hoe moeilijk hij
en zijn vrouw het hebben gehad.
We zijn blij dat we hen op deze
manier kunnen steunen.”

DONEREN KAN NOG
Het is nog steeds mogelijk om geld
te doneren aan de Stichting. Dat
kan via de instagrampagina van
dames 1 (@huditodames1) of de
instagrampagina van Veeger
(@miesveeger) en de stichting
Hidde Helpt (@stichtinghidde-
helpt). Meer informatie over
Hidde Helpt is te vinden op
www.hiddehelpt.org.
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Joop geeft de enthousiaste senio-
ren training. Het begint met inlo-
pen, gevolgd door wat gymnastiek-
oefeningen om de spieren soepel
te krijgen. Daarna worden er enke-
le speltechnische oefenvormen af-
gewerkt en ook bij Fithockey wordt
elke training afgesloten met een
partijtje. 

ZACHTE BALLEN
Fithockey verschilt nauwelijks van
het 'gewone' hockey. “Het enige
verschil is dat we niet met een
stick spelen,” legt Van Duijn uit. “Ik
noem het altijd een tampon van
tempex. Daarnaast spelen we met
een zachtere bal. Als zo'n keiharde
hockeybal op die oude botten

komt, is het vragen om proble-
men. Daar komen blessures van.”

Fithockey is er op gericht ouderen
in beweging te laten blijven. “Als je
ouder wordt, worden de spieren
stijver. Door te blijven bewegen,
houd je ze soepel. Daarnaast is het
ook goed voor de geest,” vertelt
Van Duijn. 

JAARLIJKS TOERNOOI
Een competitie wordt er niet ge-
speeld. Wel is er eens per jaar een
Fithockeytoernooi. Dan nemen
verschillende clubs uit het hele

land het tegen elkaar op. De eer-
ste editie werd nog gewonnen
door Westland, maar daarna ble-
ven prijzen uit. “Daar gaat het na-
tuurlijk ook niet om. Het is belang-
rijker dat ouderen blijven bewegen
en plezier hebben. We hebben
spelers die hun hele leven al hoc-
keyen, maar ook ouderen die er
pas net mee zijn begonnen.”

PHPD
Op het hoogtepunt had Westland
25 leden die aan Fithockey deden.
Inmiddels is dat aantal iets terug-
gelopen naar 17 Fithockeyers. 

“Er is een aantal spelers weggeval-
len door PHPD,” legt Van Duijn uit.
PHPD? “Pijntje Hier, Pijntje Daar.
Dat krijg je op die leeftijd, hè.”

Er is veel enthousiasme bij de
Fithockeyers. Hebben lagere senio-
renteams nog wel eens moeite 
voldoende mensen op een trai-
ningsavond bij elkaar te krijgen; 
de Fithockeyers zijn er altijd. “En
door weer en wind, hè,” zegt Van
Duijn. “Wij trainen in de winter en
zomer ook gewoon door.”

VOLDOENING
Van Duijn haalt veel voldoening uit
het enthousiasme van de groep.
“Ik vind het leuk om mensen in be-
weging te krijgen. Een van onze
speelsters was 78 jaar toen zij zich
aanmeldde. Ze was zo stijf als een
plank en begreep ook niks van
hockey. Als je ziet hoe ze nu mee-
huppelt en het spel begrijpt, is dat
geweldig. Daar doe ik het voor.”
Volgens Van Duijn is er zeker nog
plaats voor anderen. “Iedereen die
nieuwsgierig is mag gerust eens
een keertje vrijblijvend meedoen.
Iedereen is welkom.”

NAALDWIJK - Sinds een jaar
of tien is het bij hockeyver-
eniging Westland mogelijk
om Fithockey te spelen.
Speciaal bedoeld voor oude-
ren. Iedere maandagmiddag
staat er een enthousiaste
groep senioren tussen de 60
en 86 jaar op het veld. De
71-jarige Joop van Duijn is
sinds het begin speler en
coach van het team.

'Wij trainen in weer en wind door”

DELFT - De Dames van Hudito scoren er dit seizoen lustig
op los in de eerste klasse B. Dat is niet alleen fijn voor het
doelsaldo; het dient ook een goed doel. Het team zamelt
op die manier geld in voor de Stichting Hidde Helpt.

Hudito 
scoort voor 
Hidde Helpt

HUDITO



Als onderdeel van de TenCate
Grass-groep hebben clubs of ge-
meenten te maken met een
mooie gesloten kolom van bedrij-
ven die gezamenlijk instaan voor
de garantie op het geheel. “Wij
bouwen de velden,” vertelt Ver-
hoef, “GreenFields levert het
kunstgras en Ten Cate produ-
ceert de vezels voor die velden
van GreenFields. Ten Cate is een
partij die veel ontwikkelt en inno-
veert. Het is een mooie groep om
deel van uit te maken. Het ver-
trouwen in onze producten is
groot in de markt.”

DUURZAAMHEID
Bij gemeentelijke overheden is
duurzaamheid een belangrijk on-
derwerp. “Zelf zijn we ook conti-
nu op zoek naar betere oplossin-
gen,” benadrukt Verhoef.
“Kunstgras heeft voordelen als
het gaat om bespeelbaarheid en
onderhoud, maar we hebben wel
de verantwoordelijkheid dat de
keten circulair wordt. Dat velden
een nieuw leven krijgen. Met
GBN AGR is er in Amsterdam een
recyclingbedrijf waar Ten Cate
deel van uitmaakt, dat kunstgras-
matten inneemt, scheidt en

schoonmaakt voor hergebruik als
onderdeel van nieuwe kunstgras-
matten, maar ook slagplanken en
onderlagen voor watervelden.
Die ontwikkeling was er boven-
dien al voordat de markt er na-
drukkelijk om vroeg. Een ge-
meente of club wil tegenwoordig
werken met een erkende verwer-
ker met de juiste papieren.”

WATERGEBRUIK
Een waterveld gaat zo'n tien tot
twaalf jaar mee. “De huidige ge-
neratie slijt minder omdat er
meer vezels per vierkant meter
worden gebruikt. Ook op het ge-
bied van water zijn er volop ont-
wikkelingen. Er zijn oplossingen
met krattensystemen of gesteen-
te waarin hemelwater wordt op-
geslagen. Op Roomburg in Lei-
den hebben we zelfs een
systeem waarbij het hemelwater
dat op de bestrating valt wordt
opgeslagen. Drie watervelden en
tien tennisbanen kunnen er het
hele jaar door van beregend wor-
den.”

ONDERZOEKEN
CSC Sport legt jaarlijks tussen de
25 en 30 hockeyvelden aan in
Nederland. “Op de lange termijn
wil je met  gezond verstand zo
min mogelijk leidingwater gebrui-
ken. Dat geldt voor zowel kunst-
gras als natuurgras. Maar ook
het grondwater is een verbruiks-
product dat niet altijd op dezelf-
de plek terugkomt. Dus ook daar-
mee moeten we ook voorzichtig
zijn. We hebben voor elke club
op elk niveau de juiste opties in
huis. We krijgen bovendien veel
goede referenties.”

Onderlagen worden met het oog
op duurzaamheid al voor 
20 tot 25 jaar neergelegd. 

“Daarbij kiezen steeds meer afne-
mers bij voorkeur voor één van
gerecycled materiaal. We blijven
ook zandvelden neerleggen,
vooral vanwege kostenoverwe-
gingen. Watervelden met meer
vezels zijn duurder, maar houden
water ook beter vast. Voor semi-
watervelden wordt steeds min-
der gekozen. Er is vanuit de we-
reldhockeybond FIH een wens
dat er helemaal zonder water ge-
hockeyd gaat worden. Dit om de
sport in alle delen van de wereld
Ze verlangen de eigenschappen
van een topwaterveld, maar dan
droog bespeelbaar. Een nieuwe
ontwikkeling waar hard aan
wordt gewerkt!”

A D V E R T O R I A L

CSC Sport heeft duurzaamheid hoog in het vaandel
CSC Sport viert in 2022 haar twintigste verjaardag. Het aannemersbedrijf dat kunstgras sport-
velden installeert is in die twee decennia uitgegroeid tot een van de marktleiders. CSC Sport
is onderdeel van de TenCate Grass-groep waarin de lijntjes tussen de verschillende betrokken
partijen kort zijn. Matthijs Verhoef is Sales Manager Hockey bij CSC Sport en vertelt over de
achtergrond van het bedrijf en de actuele ontwikkelingen in de markt.



Van der Graaf staat al zeven seizoe-
nen aan het roer bij de dames van
Kieviten. Onder zijn leiding promo-
veerde het team van de vierde naar
de tweede klasse. Op dat niveau
kwam de Wassenaarse ploeg de af-
gelopen twee jaar ook prima voor
de dag. Dit seizoen lijkt er weinig
meer te lukken. “We hebben zes
goede jaren gehad. Soms zit er een
rotjaar tussen,” zegt Van der Graaf
koeltjes. 

UIT DE FLOW
De coach heeft een duidelijke ver-
klaring voor de tegenvallende pres-
taties. “Corona heeft ons niet gehol-
pen. Door de prestaties in de
voorgaande jaren zaten we in een

goede flow. Daar zijn we plotseling
uitgetrokken. Bovendien hebben
we enkele meiden die ouder zijn
dan 27. Zij mochten een poos niet
meetrainen. En door de onderbre-
kingen raakten toch wat speelsters
de connectie met de sport een
beetje kwijt. ” 

Deze tendens is ook in het huidige
seizoen zichtbaar. “Na corona
mocht iedereen weer uitgaan en de
terrasjes op. Men wilde de verloren
tijd inhalen. Dat is ook best begrij-
pelijk. Vandaar dat ik dit seizoen de
teugels wat heb laten vieren. We
hebben onwijs mooie jaren gehad
waarin we telkens moésten preste-
ren en hébben gepresteerd. Nu is

dat anders. En dat resulteert er dan
in dat je onderaan de ranglijst bun-
gelt.”

OVERGANGSJAAR
De stand zorgt allesbehalve voor
chagrijn in Wassenaar. “Hoe gek het
ook klinkt, maar iedereen is blij en
tevreden,” zegt de coach die dit sei-
zoen beschouwt als een overgangs-
jaar. “Al doe je daar de meiden die
hard werken ook weer tekort mee.

Veel speelsters doen er alles aan
om ook dit seizoen te presteren.”

Bij De Kieviten wordt ondertussen
ook een nieuw clubhuis en een wa-
terveld gerealiseerd. “Er is nu geen
clubhuis, geen waterveld en geen
verlichting. We moeten dit seizoen
positief afsluiten. Na de zomer gaan
we vol voor een nieuw seizoen met
nieuwe kansen.” 

Ook dan staat Van der Graaf naar
alle waarschijnlijkheid voor de
groep. Want ondanks het tegenval-
lende seizoen wil de club verder
met de coach. “Ik ga zelf ook graag
door. Tenzij er geen klik meer is
met de meiden, dan pak ik mijn bie-
zen. Maar voorlopig is iedereen nog
blij en tevreden. Het voelt ook ge-
woon goed. Anders zou ik hier ook
geen zeven jaar zitten.”

WASSENAAR - Na zes topjaren kent De Kieviten Dames 1 een
seizoen vol tegenslag. Het team heeft het uitermate lastig in
de tweede klasse B. Begin april werd pas de eerste overwin-
ning geboekt en degradatie lijkt onafwendbaar. Toch zoekt
coach Daan van der Graaf naar een positief einde. 

Blij en tevreden 
ondanks mogelijke
degradatie

DE KIEVITEN
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Aanvoerder Jolijn Burgwal ziet de
komende weken echter met ver-
trouwen tegemoet. “Wij hebben
het helemaal in eigen hand. Als we
alles winnen, zijn wij kampioen. De
laatste competitiewedstrijd kan
heel spannend worden, want dan
gaan we bij koploper Woerden op
bezoek.”

NESTOR
De 21-jarige Jolijn speelt al enkele
seizoenen in Dames 1. Waar ze in
haar eerste jaren nog tot de jonkies
behoorde, is zij inmiddels bijna de
'nestor' van de selectie. “Wij heb-
ben een heel jong team. Onze oud-
ste speelster is 23 jaar, er zijn twee
andere meiden van 21 jaar, maar
de meeste speelsters zijn 19 of 20
jaar. Het is een heel leuk team en
iedereen is lekker fanatiek.”

Jolijn behoort zelf tot de fanatiek-
sten van de selectie. Tijdens wed-
strijden coacht ze voortdurend.
“Maar wel op een positieve, op-
bouwende manier. Mijn teamge-
noten zeggen dat ze het prettig
vinden, dus ik blijf dat doen. Ik wil
gewoon heel graag winnen en dat
wil de rest van het team ook.”

JONGE CLUB
Dames 1 speelde de afgelopen sei-
zoenen een relatief bescheiden rol
in de vierde klasse. “Wij zijn een
jonge club en beschikken pas

sinds drie jaar over drie dames-
teams. Dit betekent dat we in de
vierde klasse zijn ingestroomd en
het is behoorlijk lastig om daar uit
te komen. Dit seizoen gaat het
heel goed. Wij hebben nu de kans
om te promoveren en daar gaan
we echt voor met z'n allen.”

COACH EN TRAINER
Volgens de aanvoerder zijn de
goede prestaties ook grotendeels
te danken aan coach Kjeld Crucq
en trainer Hesly Bentvelsen. Voor
Jolijn was het de reden om bij de

club te blijven. “Ze zijn heel erva-
ren en tactisch goed. Bovendien
kan de groep het erg goed met
hen vinden. Hesly traint ons op
dinsdag en Kjeld op vrijdag en
staat zondags als coach langs 
het veld.”

PITTIG PROGRAMMA
HCWV heeft in de strijd om de titel
nog een bijzonder pittig program-
ma. Als nummer twee van de
ranglijst treft het de komende
weken nog alle concurrenten. De
laatste speelronden worden alles-

bepalend. Met op 29 mei de thuis-
wedstrijd tegen Scoop Delft. Op 12
juni wacht de clash met koploper
Woerden.  

Ondanks de jonge leeftijd van de
selectie, denkt Jolijn dat het team
de druk in de slotfase van het sei-
zoen zeker kan handelen. “Het
worden een paar spannende wed-
strijden, maar we hebben het in
eigen hand. Als we onze afspraken
goed nakomen en geconcentreerd
blijven spelen, worden wij gewoon
kampioen!” 

DEN HAAG - Het worden
spannende weken voor de
Dames van Wateringse
Veld. Met nog een vijftal
wedstrijden op het pro-
gramma is het team ver-
wikkeld in een enorme
strijd met Woerden en
Scoop Delft. Alles is nog
mogelijk in de vierde
klasse D. De titel en pro-
motie, play-offs of achter-
blijven met lege handen.

Bloedstollende titelstrijd Dames HCWV 



Al meer dan dertig jaar traint Martijn Drijver
hockeykeepers van over de hele wereld. Van
de jeugd tot olympisch niveau. Zijn geheim?

“Bij de Drijver Goalie Academy kijken we naar het
complete plaatje. Wil jij als keeper die ultieme red-
ding maken? Dan gaat het om zoveel meer dan alleen
de techniek van het keepen.” 
Ook het mentale gedeelte krijgt veel aandacht. “We
hebben geweldige trainers die positieve feedback en
tips geven. De sfeer is altijd opbouwend en positief.
We helpen jou om met meer vertrouwen in het doel
te staan.” 

BETER BEWEGEN
De Drijver Goalie Academy werkt ook aan jouw
fysieke ontwikkeling. “Bij ons word je niet alleen een
betere keeper, maar ook een betere atleet”, vertelt
Martijn, die door de jaren heen merkt dat kinderen
steeds minder goed bewegen. “Op scholen wordt
minder gymles gegeven. Ook thuis bewegen kinderen

minder, doordat ze vaak achter een scherm zitten.
Wij vinden: hoe beter je beweegt, hoe beter je kunt
keepen. Daarom besteden we veel aandacht aan
breed motorisch leren. We oefenen bijvoorbeeld
eerst kort voetenwerk, hand-oogcoördinatie of
balans. Daarna passen we dat toe in een uitdagende
keepersvorm. We hebben altijd de nieuwste oefenin-
gen, die aansluiten bij het hedendaagse hockey.”

COMPLEET AANBOD
Het mooie is: de Drijver Goalie Academy is er voor
elke gemotiveerde hockeykeeper, van ieder niveau.
“Je kunt wekelijks met ons trainen op onze locaties
bij HGC, Kampong en Pinoké. Ook verzorgen we 
clinics, dag- en overnachtingskampen. Kortom, het
hele jaar door kun jij bij ons terecht “, besluit Martijn.
“Wil jij morgen die ultieme redding maken? Dan gaan
we vandaag nog aan de slag!”

Check het complete aanbod op drijver.com

A D V E R T O R I A L

Zeg je hockeykeeper, dan zeg je Drijver Goalie Academy. “Er is niets mooiers dan trainen met
enthousiaste keepers die beter willen worden”, aldus Martijn Drijver. “Bij ons word je niet
alleen een betere keeper, maar ook een betere atleet.”

DE ZOMER 
VAN JE LEVEN
Wil jij een onvergetelijke zomer beleven? Een nog betere goalie
worden? En vrienden voor het leven maken? Dan zijn de Drijver
Goalie Camps iets voor jou! Al bijna dertig jaar weten keepers uit
de hele wereld ons te vinden. Voor trainingen van topniveau én
voor een topsfeer. De beste vakantiebestemming voor
gemotiveerde keepers van 8 t/m 21 jaar? Drijver Goalie Camps!

Datum Plaats Leeftijd
10-16 juli Antwerpen 10-16 jaar
10-16 juli Amsterdam 11-16 jaar
24-30 juli Amstelveen 12-15 jaar
24-30 juli Amsterdam 14-18 jaar
31 juli-6 aug Amstelveen 15-21 jaar

Meer info en aanmelden: drijver.com/kampen

KLAAR VOOR DE ULTIEME REDDING
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Eva de Goede hockeyde vier olym-
pische medailles bij elkaar, werd
twee keer wereldkampioen, drie
keer Europees kampioen en twee
keer verkozen tot beste hockeyster
van de wereld. De schok in hoc-
keyland was dan ook groot toen
De Goede een jaar geleden be-
kendmaakte topclub Amsterdam
te verruilen voor het 'zieltogende'
HGC. Immers: de blauwhemden
hadden het na de terugkeer in de
Hoofdklasse aan corona te danken
dat het niet degradeerde.

AMBITIEUZE PLANNEN
De komst van De Goede maakte
duidelijk dat HGC ambitieuze plan-
nen heeft. De aanzet tot de nieu-
we wind die door de club waait,
werd gegeven na het eerste afge-
broken coronaseizoen. Een aantal
mensen binnen de club stak toen
de koppen bij elkaar. “We stelden
onszelf de vraag: willen we weer
zo'n seizoen beleven of gaan we er
wat aan doen?,” zegt Mark van
Loon, voorzitter van de commissie
Tophockey HGC. 

Er werd besloten er wat aan te
doen. Sponsoren en vrienden be-
sloten spelers van buiten HGC te
verleiden de overstap te maken
naar Sportpark de Roggewoning.
De Zuid-Afrikaanse Dirkie Cham-
berlain was een van de eerste ver-

sterkingen van de Gazellen. HGC
sloot het seizoen 2020/2021 als
voorlaatste af, maar bleef, mede
vanwege het uitblijven van play-
outs, Hoofdklasser. 

MEER VERSTERKINGEN
Er waren meer versterkingen
nodig. De Britse olympisch kam-
pioen Giselle Ansley en de Duitse
international Cécile Pieper werden
naar Wassenaar gehaald. Maar de
grootste verrassing was de komst
van tweevoudig wereldhockeyster
Eva de Goede. 

“Chamberlain kende De Goede,”
vertelt Van Loon. “Eva zat een jaar
of zes geleden een tijdje in Zuid-
Afrika, waar haar vriend vandaan
komt. Daar leerde zij Chamberlain
kennen. Giselle heeft vervolgens
vorig jaar een belletje gepleegd
naar De Goede en zo is het balletje

gaan rollen. De Goede zat al 10
jaar bij Amsterdam en wilde wat
anders. Bovendien woont ze in
Den Haag.” 

ACHTEN EN NEGENS
Met de komst van De Goede werd
de doelstelling opgeschroefd:
handhaving en de play-outs ver-
mijden. De start van het seizoen
was veelbelovend. HGC meldde
zich in de top, maar na elf wed-
strijden raakte De Goede zwaar
geblesseerd. Bovendien kregen
ook Pieper en Ansley met pijntjes
te maken. 

“In de eerste elf wedstrijden heb-
ben we iets van 20 punten gepakt,
daarna nog maar zeven. De play-
offs hebben we gemist, maar als je
kijkt naar onze aanvankelijke doel-
stelling, draaien we een topsei-
zoen,” vindt Van Loon.

Het gemis van de toppers bleek in
de tweede helft van het seizoen
een flinke aderlating. “Als zij weg-
vallen, hebben we 'gewoon' een
gemiddeld team,” zegt Van Loon.
“We hebben een paar negens en
de rest zijn zevens. Het is de be-
doeling dat we verder groeien en
ook een paar achten in het team
krijgen.”

VAN GEFFEN
Voor komend seizoen is HGC in elk
geval verzekerd van opnieuw een
Negen. Tweevoudig olympisch
kampioen Margot van Geffen komt
over van Den Bosch, waar de on-
verzettelijke middenvelder talloze
landstitels won. “Ook voor haar
geldt dat ze een andere uitdaging
zoekt. Ze is nu al jarenlang met
twee vingers in de neus kampioen
geworden. Dat is ook onze pitch
naar zo'n speelster. Bij ons komen
ze in een andere omgeving met
nieuwe uitdagingen,” aldus Van
Loon. 

Ondertussen heeft ook De Goede
aangegeven nog een jaar langer
door te gaan. “Dat kwam uit haar-
zelf,” vertelt Van Loon. 

“Ze is een topsporter die weet hoe
haar lichaam in elkaar zit en hoe
ze aan haar herstel moet werken.
Waar mogelijk hebben we Eva
daarbij gefaciliteerd en gezegd dat
we haar vrij lieten in haar plannen.
Ze heeft ons vervolgens laten
weten nog zeker een jaar door te
willen gaan. Daar zij wij heel blij
mee.”

OMHOOG
De forse investeringen bij HGC in
de damesselectie zorgen volgens
Van Loon vooralsnog niet voor ge-
fronste wenkbrauwen in Wasse-
naar. “Ik heb geen kritische gelui-
den gehoord over het aantrekken
van topspeelsters. Ik denk ook dat
iedereen omhoog wil. Meestal zie
je bij clubs uit de onderste regio-
nen vooral dat goede speelsters
vertrekken. Bij ons is dat niet het
geval.”

“Een club als Victoria doet het al
jaren heel knap in de Hoofdklasse,
maar is het leuk om ieder jaar
weer tegen degradatie te strijden?
Wij denken van niet. Wij hebben
gekeken hoe we uit de onderste
regionen kunnen komen.”

WASSENAAR - De Dames
van HGC timmeren flink
aan de weg. Waar de Gazel-
len in de coronajaren rela-
tief bescheiden acteerden
in de Hoofdklasse, draaide
het team dit seizoen na de
komst van Eva de Goede
lange tijd mee in de top.
Voor komend seizoen
strikte HGC inmiddels Mar-
got van Geffen. In Wasse-
naar durven ze voorzichtig
over play-offs te dromen. 

HGC nog niet klaar
Met de komst van Margot van Geffen stijgen ook de ambities bij HGC.
Van Loon: “Als je de selectie ziet kan er volgend seizoen best iets
moois gebeuren. Dan moet je serieus kijken of je de play-offs kunt
halen. Maar dan moet het wel meezitten. De spoeling aan de onder-
kant is nog dun.”

De kans dat er in de komende weken nog meer gebeurt bij HGC is
groot. “Er gebeurt vaak nog wel iets aan het einde van het seizoen.
Ook wij hebben nog een aantal dingen in de pijpleiding,” zegt Van
Loon. “Het zal niet zo'n grote verrassing worden als de komst van De
Goede of Van Geffen, maar het zou goed kunnen dat we nog een in-
ternational aantrekken.”

Wereldtoppers vinden hun weg naar HGC





Op twee gelijke spelen na won
Catwyck dit seizoen alle wedstrij-
den in de vierde klasse. Deson-
danks is de titel nog geen zeker-
heid. Ook Saxenburg kent een
uitstekend seizoen en heeft kop-
loper Catwyck nog steeds in het
vizier. Een spannend slot van de
competitie ligt in het verschiet. 

DOELSTELLING
De coach die Catwyck naar de
derde klasse moet loodsen is Mi-
chiel Cosijn. “We doen het dit sei-
zoen goed, heel erg goed zelfs,”
zegt Cosijn. De coach dankt daar-
bij nadrukkelijk zijn assistent Da-
ryon van Duijn, die op woensdag
de groep traint. “Onze doelstel-

ling was meespelen bij de eerste
twee en te promoveren naar de
derde klasse. Maar we hebben
nog een paar lastige wedstrijden
voor de boeg”

REALISTISCH
Voor Cosijn is het zijn eerste sei-
zoen als coach van Catwyck. Na
de eerste weken zag hij de poten-
tie van de selectie en wist hij dat
promotie een realistisch doel zou
zijn. 
“Maar dat wilde ik de groep zelf
horen zeggen. Stel dat zij iets an-
ders voor ogen hebben, dan
moet ik het latje wat lager leg-
gen.” Maar ook de groep zag pro-
motie als een realistisch doel. “En

daar gaan ze vol voor. Het is een
leuke, ambitieuze groep.”

GEWEND AAN PROMOVEREN
Voor Cosijn is het niet de eerste
keer dat hij als coach een stapje
omhoog maakt. In zijn carrière als
coach promoveerde hij meer-
maals. Cosijn zwaaide vooral bij
damesteams de scepter. Catwyck
is pas zijn tweede klus bij de
heren. Eerder was hij coach van
Waddinxveen Heren 1, waarmee
hij in een tijdsbestek van vijf jaar
promoveerde van de Vierde Klasse
naar de Tweede Klasse. 

HOOGTEPUNTEN
Cosijn heeft het uitstekend naar
zijn zin in Catwyck. De topper
tegen Saxenburg was één van de
hoogtepunten van dit seizoen. En
niet alleen vanwege de 5-2 zege
van zijn team. Coen van Bunge, die
in de zomer van 2021 de olympi-
sche finale floot, was scheidsrech-
ter bij die wedstrijd. “Een vriendin
van een van onze spelers fluit bij
de bond en vroeg of ze haar stage-
begeleider mee mocht nemen.
Toen stond Van Bunge opeens op
het veld. Echt geweldig!”

Het tweede hoogtepunt was het
bekeravontuur. Catwyck haalde
zelfs de vierde ronde. Daarin was
uiteindelijk tweedeklasser Wester-
park te sterk. “Dat is natuurlijk
zeker geen schande. Dat we zover
kwamen zegt iets over de kracht
van het team.”

Het derde hoogtepunt moet nog
komen: de titel. Cosijn heeft er alle
vertrouwen in dat zijn team tegen
de druk bestand is. “Dat is ook de
kracht van dit team. We spelen
nooit tegen onszelf. We laten ons
door niemand gek maken.”

KATWIJK - De Heren van Catwyck lijken hard op weg naar
het kampioenschap in de Vierde Klasse B.  Het team van
coach Michiel Cosijn is nog ongeslagen en beleeft daar-
naast een jaar vol hoogtepunten. Van een olympische
scheidsrechter tot een verrassend goed bekeravontuur. 

Catwyck laat zich
door niemand 
gek maken

CATWYCK
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HDS benaderde Sanders op een
bijzonder moment. Rolf was in
het verleden actief bij onder an-
dere HIC, Qui Vive, Craeyenhout
en Pinoké. In het voorjaar van
2021 vond hij even het welletjes.
Zijn gezin en werk in het onder-
wijs slokten dermate veel tijd op
dat hij het hockey even wilde
laten voor wat het was. “Mijn tijd
werd beperkter,” zegt Sanders.
“En met hockey ben je toch een
paar avonden per week en het
hele weekend bezig.”

KRIEBELEN
Het plan om de sport tijdelijk
vaarwel te zeggen kon de prullen-
bak in toen zijn 'cluppie' HDS
hem benaderde om coach te
worden van Heren 1. Het begon

meteen weer te kriebelen. “Hoc-
key is toch echt mijn passie. We
hebben thuis de koppen bij el-
kaar gestoken en besloten dat ik
het ging doen.”

WAARDIGE TEGENSTANDER
HDS doet het onder leiding van
Sanders goed in de Tweede Klas-
se. “Het gaat heel lekker,”  zegt de
coach. “We zijn nog niet goed ge-
noeg voor de bovenkant, maar
ondertussen wel een stapje ver-
der dan de onderkant. Van de
nummers 10, 11 en 12 winnen we
niet zomaar en de topploegen

winnen niet makkelijk van ons. Al-
leen Goirle steekt er een beetje
bovenuit. Voor elke andere club
zijn wij een waardige tegenstan-
der.”

SCOREN
Het talentvolle HDS scoort dit sei-
zoen veel, maar krijgt ook de no-
dige goals tegen. “Wij kunnen
schitterend hockeyen. We maken
soms de mooiste doelpunten om
twintig seconden daarna weer
een tegentreffer te moeten incas-
seren. Het is een groep jonge
honden. We krijgen nog te veel

doelpunten tegen en moeten zelf
vaker scoren. We scoren nu al
een hoop, maar ik denk dat
slechts tien procent van de ge-
creëerde kansen een doelpunt
oplevert.”

Dit is inherent aan het ontwikkel-
proces, weet ook de coach. “Het
hoort bij de jonge groep en het pro-
ces waar we inzitten. We zijn een
team in opbouw. In potentie heb-
ben wij een heel goede groep. We
zijn ons nu aan het ontwikkelen. Wij
moeten leren winnen en leren ver-
antwoordelijkheid te nemen. Vol-

gend seizoen zouden we in mijn
ogen de doelstelling moeten heb-
ben om te promoveren.”

CULTUUR
Om voor promotie te strijden,
moet er wel iets veranderen. “HDS
is een echte familieclub. De Jon-
gens D3 is net zo belangrijk als
Heren 1. Dat hoort bij HDS en is
ook goed. Ik ben geboren en geto-
gen op de club, dus ik ken die cul-
tuur. Het is aan mij om dat aan de
jongens over te dragen en onder-
tussen een cultuur van presteren
erin te krijgen.”

DEN HAAG - Achttien jaar
geleden vertrok Rolf San-
ders als speler bij HDS, de
club waar zijn wieg stond.
Na vele trainings- en
coachingsavonturen elders
keerde hij dit seizoen terug
bij zijn oude liefde. Om
coach te worden van
Heren 1 en te bouwen aan
prestaties. 

Rolf Sanders wil presteren met zijn oude liefde 
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TOPPERS
Voorbeelden van keepers die
mede dankzij Martijn groot
zijn geworden: David Harte,
Josine Koning, Sam van der
Ven, Maddie Hinch, Hidde
Brink, Kiki Gunneman, Anke
van Goudoever, Bernar Her-
rera, Savita Punia, Kumar
Subramaniam, Quico Cortez,
Sreejesh P Raveendran, Ai-
sling D'Hooghe, Guus Vogels,
Floortje Engels, Rassie Pieters,
Sanani Mangisa and many
more to come.
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De passie voor hockey zat er al
vroeg in bij Martijn. Zijn vader Han
was een vermaarde linksachter die
met het Nederlands Elftal twee
Olympische medailles won. Na zijn
eerste stappen op het hockeyveld
belandde Martijn al snel in de goal.
Vervolgens doorliep hij alle natio-
nale jeugdelftallen, groeide uit tot
een uitstekende keeper en stond
jarenlang onder de lat bij eerst Lei-
den en later HGC. 

TRAININGEN
Tijdens zijn actieve carrière startte
Martijn al met het trainen van
keepers. “In die jaren hingen keep-
ers er vaak maar een beetje bij,'
vertelt Martijn. “Specifieke oefen-
vormen waren er nauwelijks. Van-
daar dat ik een eigen trainings- en
opleidingsplan heb gemaakt. Door

die constant te verbeteren en te
combineren met nieuwe inzichten
en methoden is uiteindelijk een fi-
losofie ontstaan die is uitgegroeid
tot het Drijver Goalie System.” 

DRIJVER GOALIE SYSTEM
Het Drijver Goalie System werkt
voor elke keeper. Ongeacht leeftijd,
niveau of de stijl van keepen. Aan
de basis ervan staan drie elemen-
ten: plezier, zweet en leren. “In die

combinatie zit ook de kracht,” be-
nadrukt Martijn. “Want als je geen
plezier hebt, verdwijnt vaak snel de
motivatie en dat werkt ook weer
door in de training.”

“Andersom werkt dat hetzelfde.
Vaak wordt gedacht dat trainen
een kwestie is van herhalen. Dat

klopt voor een deel. Maar als je ie-
dere week dezelfde oefeningen
doet, wordt het een sleur. Je weet
precies wat er gaat komen. Daar-
om doen wij het anders. Door de-
zelfde vaardigheden te trainen,
maar steeds op een andere ma-
nier. Geen training is hetzelfde.
Daardoor blijft het leuk en uitda-
gend.”

WEDSTRIJDGERICHT
Het Drijver Goalie System is geënt
op wedstrijdgerichte trainingsvor-
men. “Daar word je niet alleen
beter van, maar ook bepalender.
Neem bijvoorbeeld ballen die rich-
ting de zijplank worden geslagen.
Daar zijn allerlei oefeningen voor
met spectaculaire duiken. Dat le-
vert applaus op, maar statistisch
gezien zijn daar de minste doelpo-
gingen. Het is veel effectiever  om
op je benen te blijven staan en te
anticiperen. Daardoor kun je ook
meteen reageren op een vervolg.
Juist die details maken het verschil
en bepalen of je een medaille haalt
of niet.”

WERELDTOP
Het is een mooi bruggetje naar de
wereldtop. Als keeperstrainer was
Martijn actief op zes Olympische
Spelen, 10 EK's, zes WK's en 11

Champions Trophy's en twee FIH
Proleagues. In 2008 won hij zilver
met Spanje. In 2012 begeleidde hij
de keepers van Oranje naar Olym-
pisch zilver. In 2016 won Maddie
Hinch met het Britse elftal goud op
Spelen van Rio. En in 2021 won Jo-
sine Koning met het Nederlandse
team goud in Tokio. 

HGC
Op clubniveau was Martijn betrok-
ken bij 14 landstitels en 7 Europese
clubtitels. Daarnaast is hij met zijn
Academy betrokken bij de keepers-
trainingen en -opleidingen van Pi-
noké, Kampong en HGC. “Op HGC
zijn wij verantwoordelijk voor de
opleiding en training van alle kee-
pers. Vanaf de mini's tot en met
Dames en Heren 1. Dat doe ik ui-
teraard niet alleen. Wij hebben in-
middels een groot aantal gekwalifi-
ceerde trainers die allemaal zijn
opgeleid met het Drijver Goalie
System.

NIEUWE ONTWIKKELINGEN
Het Drijver Goalie System is in de
loop der jaren steeds verder geë-
valueerd. “De filosofie staat nog al-
tijd overeind, maar het hockey is
natuurlijk enorm veranderd. Daar-
om kijken we gericht naar nieuwe
ontwikkelingen, investeren veel in

kennis en proberen op allerlei ma-
nieren voorop te lopen. Dat moet
ook. Het gaat immers niet om ons,
maar om de keepers en hun ont-
wikkeling. Zij verdienen de beste
opleiding, training en begeleiding. ”

ONDER DE HELM
Het is bijzonder met hoeveel pas-
sie Martijn over keepers spreekt.
“Keepen is mijn passie. Er is niets
mooier dan trainen met enthou-
siaste keepers die beter willen wor-
den. Of ik nu met David Harte werk
of met een keepster van de MC2.
Keepers zijn geweldig en het is nog
altijd een feest om hen te begelei-
den, te trainen en te helpen.”

“Daarbij gaat het niet alleen om
technische skills, maar ook om de
mens. Zowel in de top als bij de
jeugd. Wie ben je, wat wil je leren
en wie zit er eigenlijk onder de
helm. Sommige kinderen staan
met veel bravoure in het veld.
Maar het kan best zijn dat het ver-
legen jongetje dat alles superspan-
nend vindt veel meer talent heeft.
En als je hem dan op een goede
manier helpt en begeleidt, en het
wordt uiteindelijk écht een keeper,
is dat prachtig.”

“Ik haal daar veel voldoening uit.
Daarom vind ik de hockeykeepers-
kampen die wij organiseren ook zo
leuk. Geweldig om al die blije kinde-
ren te zien en hen te zien groeien
op ieder niveau. En vaak zie je dat
keepers die in een breedteteam
hockeyen de grootste stappen
maken en met veel meer zelfver-
trouwen naar huis gaan. Gegroeid
als keeper én gegroeid als mens.
Daar word ik heel blij van!”   

Goalie Guru, Keepersexperts, Academy Master of Keep-
erstrainer. Google een term die met keepen te maken
heeft en de naam van Martijn Drijver komt naar voren.
Dat is ook logisch. De Hillegommer reist al meer dan 35
jaar de wereld over om hockeykeepers te trainen, te
helpen en te begeleiden. Van absolute topsterren tot
beginnende keepertjes. Volgens zijn eigen filosofie en
met ongekend veel plezier en energie. 

HOCKEYKEEPERSKAMPEN
Wil jij een onvergetelijk kamp beleven? Een nog betere goalie wor-
den? En vrienden voor het leven maken? Dan zijn de Drijver Goalie
Camps iets voor jou! Voor trainingen van topniveau én voor een top-
sfeer. Ook dit jaar worden er weer hockeykeeperskampen georgani-
seerd in de mei-, zomer- en herfstvakantie. Kijk voor meer info op
www.drijver.com/kampen.

Martijn Drijver

'Keepers zijn
geweldig!'
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Daarbij gaat het om alle speeldata voor de
jeugd en jongste jeugd, de senioren en vete-
ranen die uitkomen in de Bondscompetitie en
Districtscompetities. Indien de actualiteit in
de zomer om een wijziging vraagt, dan heeft
de KNHB de mogelijkheid deze concept-speel-
dagenkalenders alsnog aan te passen.

START 10 EN 11 SEPTEMBER
Voor de meeste teams start de competitie in
het weekend van 10 en 11 september. Dit
geldt zowel voor de seniorenteams als de
jeugd. Alleen de A- en B-jeugd die in de lande-
lijke (sub)topklasses spelen, beginnen een
week eerder; op zaterdag 3 september. 

De eerste seizoenshelft loopt door tot het
weekend van 26/27 november. Het weekend
van 3 en 4 december is er voor een eventuele
uitloop of inhaalwedstrijden. Daarna volgt de
winterstop. De herstart van de competitie
staat gepland in het weekend van 10 en 11
maart. De laatste speeldagen zijn in het week-
end van 17 en 18 juni. 

HK, PK EN 1E KLASSE
De kalender voor de Hoofdklasse tot en met
1e Klasse Heren en Dames (standaardteams)
en de Gold- en Silver Cup volgt op een later
moment. De data worden bekend gemaakt
zodra de speeldagenkalender voor de Hoofd-
klasse is afgestemd. 

WK EN EK 2023
Bij de kalender voor de Hoofdklasse wordt ui-
teraard ook rekening gehouden met het WK
Hockey Heren 2023. Het toernooi wordt ge-
speeld van 13 tot en met 19 januari in Bhuba-
neswar en Rourkela, India. Het WK is overi-
gens niet het enige grote toernooi in 2023. 

Ook het EK Hockey voor dames en heren staat
op het programma. Speelstad is het Duitse
Mönchengladbach. De exacte data moeten
nog worden vastgesteld, maar het toernooi
staat gepland in de maand augustus.

Alle kalenders en speeldagen vind je op
www.knhb.nl.

UTRECHT -  Het hockeyseizoen
2021-2022 is volop bezig en vrijwel
overal moeten de beslissingen nog
vallen. Maar de KNHB kijkt ook al
vooruit. De competitieleiding van
de bond heeft inmiddels de speel-
dagenkalenders voor het seizoen
2022-2023 in concept vastgesteld. 

Seizoen 2022/2023 start op 10 september

www.partou.nl






